
Cellula
Časopis Strednej zdravotníckej školy v Trenčíne, č. 1 - 2, roč. IX., šk. r. 2012/2013

Bociany už prileteli
zaostrené na nováčikov v zBorovni
treBa skúsiť a veriť si
tHe Human Body exHiBition
(naša) školská jedáleň

ples príšer - imatrikulácia prvákov



2   CELLULA | 2012

Obsah

9 darovali sme 
vzácnu tekutinu
... opäť máme dobrý pocit, že 
sme pomohli.

10 rozdávali sme 
Huga
Boli sme spoluorganizátormi 
zbierky Hodina deťom.

 opäť sme otvorili 
dvere
Privítali sme nádejných 
žiakov našej školy.

11 príBeH jednéHo 
„loosera“
Prinášame novinku - na stra-
nách Celluly sme vyhradili 
priestor pre IUVENTU a ich 
príspevky.

12 opäť zaBojovala
Petronela Mikušová zo IV. FL 
bola finalistkou súťaže MISS 
Trenčín. Minulý rok bola fi-
nalistkou súťaže Miss stred-
ných škôl.

13 jej veličenstvo 
elizaBetH
Hotel Tatra v novom šate a s 
novým menom

5 čakajú nás zmeny

Zmeny sa dotkli nielen Celluly, 
ale aj VŠP.

 6 Bociany už prile-
teli
Babyboom na zdravotke pri-
niesol svoje ovocie. „Zborovňo-
vé“ deťúrence sa majú k svetu.

7 zaBojujú o 5000 
eur
To je grant, ktorý môžu získať 
naši žiaci pre školu, ak budú 
úspešní pri riešení projektu 
Nadácie  Zentiva.

9

11

12

INFO
KALENDÁRIUM

ŽIVOT OKOLO NÁS
ŽIVOT NÁš  šTUDENTSKý

ROZHOVOR

zdroj: www.misstrenčin.sk



 2012  | CELLULA   3

Obsah

28 (naša) školská 
jedáleň
 Našu školskú jedáleň postihol 
smutný osud. V čase obeda zíva 
prázdnotou. Prečo? Čítajte na 
s. 28 - 29.

30 tá naša stužková 
Máme za sebou obdobie stuž-
kových. Naši štvrtáci vám pre-
zradili, ako bolo.

36 Filmotéka
38 čo lavica dala
alebo obľúbené brbty☺

14  ples príšer
Imatrikulácia prvákov sa 
niesla v halloweenskom 
duchu.

16  zaostrené na 
nováčikov v zBo-
rovni
V zborovni sa to „hemží“ 
novými tvárami. Chcete o 
nich vedieť viac? Ste na 
správnej adrese.

20 acH, tá maturi-
ta!
Neraz si povzdychnú štvr-
táci. A teraz majú o dôvod 
viac...

21  učitelia vyjadrili 
svoju nespokojnosť
... a zapojili sa do neobmedze-
ného štrajku.

22  treBa skúsiť a 
veriť si
Odkazuje Nicholas Martinka, 
ktorý bol minulý školský rok 
naším najúspešnejším riešite-
ľom SOČ. Získal 2. miesto v 
celoštátnom kole a zúčastnil 
sa na Expo-Sciences Europe 
2012 v Tule v Rusku.

26  ako  som „kožazo-
vala“

30

28

22

TÁ NAšA STUŽKOVÁ
špORTUjEME

TÉMA pAUZA
ZAUjALO NÁS

20



4   CELLULA | 2012

EditOriál

šéfredaktorka: 
Slávka Melicheríková, III. FL
Zástupca: 
Nikola Klobučníková, III. FL

Redaktori: 
Silvia Bieliková, II.ZA
Alžbeta Bednárová, IV.MAS
Katarína Kunová, II.ZA
petra Mičeková, III.ZL
petronela Mikušová, IV.FL
Sabina štefulová, III.FL
Natália Tatarková, III.FL
Denisa Vavríková, II.FL
 
Foto: 
študenti školy
archív školy

Grafická úprava:
Kristína Faitová, I. FL
Mgr. Marcela Matusová

jazyková korektúra: 
Mgr. jana Meľošová 

Ilustrácie: 
Mgr. jana Meľošová
Kristína Mončeková, I. ZA

Tlačiareň: 
Merkantil Trenčín

Radi privítame vaše postrehy, námety a 
príspevky do časopisu. V prípade záujmu 
kontaktujte našu šéfredaktorku alebo re-
daktorov.

Redakčná rada

Ahojte,

Vianoce nám klopú na dvere a ani sa ne-
nazdáme, bude po nich aj po prázdninách a 
pred nami bude koniec prvého polroka. Ve-
rím, že pre každého z vás bol niečím krásny, 
výnimočný a bohatý na zážitky. Nemyslím len 
na tie školské, na ktoré bude mnoho z vás po 
rokoch spomínať počas stretávok s terajšími 
spolužiakmi. Hoci taká stužková sa, pred-
pokladám, nezmazateľne zapísala do pamä-
ti každého štvrtáka. Malé okienko, cez ktoré 
môžete nahliadnuť a užiť si atmosféru sláv-
nostného vykročenia po ceste dospelosti, vám 
ponúkame aj v tomto čísle Celluly. Vrátime sa 
aj k imatrikuláciám, už tradične sa konajú-
cich v réžii druhákov. Predstavíme si tiež no-
vých profesorov, ktorých nám v tomto škol-
skom roku nadelili v hojnom počte. A... 
Ale veď nebudem prezrádzať. Všetko si nájde-

te vo vnútri, tak prajem príjemné čítanie ☺

Slávka

V predchádzajúcom čísle Celluly nás nav-
štívil novinársky škriatok a zaúradoval v člán-
ku o lyžiarskom výcviku. Žiaci boli relaxovať v 
Turčianskych a nie Trenčianskych Tepliciach. 
Ospravedlňujeme sa autorke článku za vznik-
nutú chybu.

redakcia

úRadoval novináRsky škRiatok
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Milí čitatelia Celluly!
Úprimne, nikdy by mi nenapadlo, 

že sa budem podieľať na tvorbe 
nejakého časopisu. A stalo sa! Za 
túto možnosť „vďačím“ tehoten-
stvu Marcely Matusovej, ktorá za 
Cellulou stála ostatných šesť ro-
kov. Teší ma to, no zároveň mi zve-
rená funkcia prináša i obavy. Pred-
sa len, dostať na starosti časopis, 
ktorý je držiteľom Ceny Televízie 
Markíza vám na plecia nakladá i 
nemalú zodpovednosť. Latka je na-
stavená a všetci očakávajú, že ju 
budete posúvať už len nahor. Je to 
náročné, no nesťažujem sa a svoje 
rozhodnutie neľutujem. Hneď ako 
som sa zoznámila s členmi redakč-
nej rady, pustili sme sa do práce, 
ktorej výsledkom je číslo, ktoré 
práve listujete. Za tri mesiace sa 
toho v škole udialo dosť a my sme 
sa snažili priniesť vám život našej 
školy na stránky papiera a zasta-
viť sa pri okamihoch, ktoré ubehli 
až nečakane rýchlo. Svoje by o tom 
vedeli povedať naši „ostužkovaní“ 
štvrtáci, či prváci, ktorí sa už po-
maly „udomácnili“ na svojom no-
vom pôsobisku. Niektorí už stihli 
získať aj prvé úspechy. O nich, 
ale i o inom sa dočítate na ďalších 
stranách. Tak teda, príjemné spo-
mínanie.

Jana Meľošová

Zmeny nie sú až také veľ-
ké. Ide skôr o konkreti-
zovanie niektorých termí-
nov uvedených v starom 
školskom poriadku, kto-
ré si študenti mnohokrát 
nesprávne interpretovali. 
Jedným z najdôležitejších 
spresnení je výzor študen-
ta - budúceho zdravotníka. 
Človek, ktorý sa odhodlá 
vykonávať takúto profesiu 
má v pacientovi vzbudzovať 
dôveru už na prvý pohľad. 
Z toho dôvodu je neprí-
pustné viditeľné tetovanie 
(v prípade núdze je mož-
né ho prelepiť náplasťou), 
pírsingy alebo iné obdobné 
okrasy tela. 
Po nepríjemných skú-

senostiach z uplynulých 
rokov sa do poriadku do-
stal aj zákaz ohovárania 
a očierňovania školy a jej 

zamestnancov bez udania 
primeraných dôkazov. Ta-
kéto správanie študentov 
spôsobovalo množstvo zby-
točného vysvetľovania zo 
strany riaditeľky školy v 
rôznych inštitúciách. Ob-
čas vznikli aj situácie ne-
príjemné pre profesorov.
 Taktiež sa jasnejšie sta-

novili práva a povinnosti 
študenta počas školskej 
praxe. Vzhľadom na to, že 
pre niektorých nebol pojem 
krádež a neslušné správa-
nie voči pacientovi nezná-
my,  upresnili sa aj krité-
ria pre „získanie“  trestu 
hroziaceho za porušovanie 
školského poriadku. Tak si 
môže každý overiť, či roz-
hodnutie pedagógov bolo 
na mieste.

Slávka Melicheríková, III. FL

Začiatok školského roka sa niesol v znamení mno-
hých zmien. Jedna z nich,týkajúca sa školského 
poriadku, bola pre nás impulzom na návštevu pani 
riaditeľky RNDr. Janky Gugovej, ktorá nám celú si-
tuáciu ochotne vysvetlila.

Čakajú nás zmeny

Veru tento školský rok bude plný zmien. Novinky 
nás čakajú nielen vo VŠP, ale aj v maturite, zmenili 
sa nám stravovacie priestory, v zborovni je päť no-
váčikov...
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Bociany už pRileteli
Ešte nedávno nás dennodenne vzdelávali a obohaco-

vali svojimi vedomosťami či radami a už sú z nich 
mamičky na plný úväzok. Naše profesorky sa po devia-
tich mesiacoch konečne dočkali svojich vytúžených 
ratolestí. Pani profesorka PhDr. Marcela Valášková sa 
teší so svojej dcérky Ninky, Mgr. Marcele Matusovej sa 
narodil synček Juraj, Mgr. Márii Helíkovej (Vargovej) 
robí radosť malá Eliška a Mgr. Monika Hermanová si 
užíva materskú dovolenku so synčekom Matúškom.  
Prajeme hlavne pevné zdravie a veľa nezabudnuteľných 
chvíľ!                          Silvia Bieliková, II. ZA

„zBoRovňové“ deti sa majú k svetu

Ninka Valášková - je už veľká slečná, narodi-
la sa koncom apríla. Ona „odštartovala“ ba-
byboom v zborovni. 

Juraj Matus medzi nás zavítal v septembri. 
Vylepšil mužské skóre v zborovni, doma sa 
postaral o jeho prevahu. Pani profesorka má 
doma už troch chlapov.Tvrdí, že sa cíti oveľa 
bezpečnejšie.

Koncom októbra sme sa potešili správe: 
„Ahojte, naša Eliška (Helíková) je už na 
svete, zdravime Vas.“ 

No a začiatkom novembra sme sa tešili z 
modrého ulzlíčka menom Matúš, ktorého 
bocian priniesol do rodiny Hermanovcov. 
Prezradíme, že je to vytúžený pokračovateľ 
rodu.
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Nadácia Zentiva zorganizova-
la seminár s názvom Voľnopre-
dajné lieky – cesta k šetreniu 
verejných zdrojov určený pre 
študentov SZŠ 26.- 27. sep-
tembra. Podujatie navštívili 
žiaci z piatich škôl Slovenska, 
pričom z každej bolo vybratých 
desať študentov posledných 
dvoch ročníkov. Naše farby há-
jilo 9 štvrtákov a jeden tretiak. 
Teraz majú študenti za úlohu 
napísať seminárne práce, kto-
rých obhajoba a vyhodnote-
nie sa uskutoční 11.12.2012. 
Do užšieho výberu pätnástich 

prác sa dostali Dominik Ga-
briel, Michal Hajmach, Vero-
nika Čviriková (IV.FL) a Martin 
Bielik (III.FL) Ich práca má byť 
súhrnom toho, čo sa naučili v 
škole, na praxi a samozrejme 
na prednáškach seminára. De-
sať najlepších bude ocenených 
finančnou odmenou 1000 eur 
z nadácie Zentiva. Víťazná 
škola môže získať na podporu 
vzdelávania 5000 eur, pričom 
sa hodnotí  bodový súčet prác 
všetkých  jej študentov. 

Slávka Melicheríková, III. FL

Vianočná nálada nás v celej 
svojej kráse tento rok zasiahne 
19.12.2012, kedy sa už tradič-
ne uskutoční VIANOČNÁ AKA-
DÉMIA našej „zdravotky“. A to 
už po trinástykrát! Talentovaní 
študenti nám opäť predvedú 
kúsok zo svojej šikovnosti, čo 

si my samozrejme nenecháme 
ujsť. A pozor! Tohtoročná sláv-
nosť je výnimočná.  Bude záro-
veň oslavou 65. výročia založe-
nia našej školy. Podrobnosti sa 
dočítate v ďalšom čísle Celluly.                                  

Slávka Melicheríková, III. FL

Tradíciu vianočnej zbierky pre 
Dobrého anjela začala trieda 
4.FL, ktorá ukončila štúdium na 
našej škole minulý rok.  Obáva-
la som sa, že s ich odchodom v 
zbierke nebude nikto pokračovať. 
Preto som bola milo prekvapená, 
keď za mnou prišli žiaci 1.FL trie-
dy s tým, že by veľmi radi v tejto 
tradícii pokračovali. S radosťou 

sa tak pustili do pečenia medov-
níkových srdiečok, ktoré majú 
pomôcť ľuďom, ktorých rodinu 
postihla ťažká choroba. Vďaka 
ich snahe sa kúpou perníkového 
srdiečka v týždni od 17.12.2012 
aj vy môžete stať „dobrými anjel-
mi“.                              (DM)

dva dÔvody na RadosŤ

zaBojujú o 5000 euR

pokRaČujeme v tRadÍcii 

ako ako hodnotí tento se-
minár jeden zo zúčastne-
ných? citujeme z toho, čo 
povedal pre zdravotnícke 
noviny: 
Prvýkrát som sa zúčastnil 

na takomto odbornom semi-
nári. Vďaka Nadácii Zentiva 
som sa mohol dozvedieť nové 
informácie, čo je pre náš štu-
dentov veľmi príjemná zmena 

oproti klasickej výučbe v škole. 
Pre mňa bola veľmi zaujímavá 
prednáška o zdravotníckom 
systéme na Slovensku, ako aj 
prednáška o právnych aspek-
toch v zdravotníctve a v legisla-
tíve. Dozvedel som sa, ako sa v 
zdravotníctve získavajú finan-
cie, ale aj ako sa môžeme sna-
žiť manažovať svoje zdravie.
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Naši „bojovníci“ za okrúhlym sto-
lom. Predsedníčka Nadácie Zen-
tiva Beáta Kujanová sa im snaží 
vysvetliť liekovú politiku a tvorbu 
cien, oboznámiť ich s aktuálnou le-
gislatívou a etickými princípmi po-
užívania liekov.

michal Hajmach zo iv. Fl

foto: Sanofi
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OPEN DAYS je najväčším 
každoročným podujatím v ka-
lendári európskej regionálnej 
politiky. Organizuje ho Europe 
Direct pre stredoškolákov z 
celého kraja. Účastníkov akcie 
privítal čestný hosť Mgr. Peter 
Bulík – poslanec TSK a riaditeľ 
SOŠ Juraja Ribaya v Bánov-
ciach nad Bebravou. Organizá-
tori akcie si pripravili pre náv-
števníkov nasledovný program: 
- študenti sa mohli zapojiť do 
vedomostného kvízu o Európ-
skej únii, pracovníčka TSK in-
formovala o poslaní a úlohách 
TSK, organizačnej štruktúre,  
predseda Žiackej školskej rady 
SOŠ Juraja Ribaya v Bánov-
ciach nad Bebravou informoval 

o aktivitách na ich škole, ako 
napr. skrášlenie školského 
dvora, akcia „zahoď cigaretu a 
zober si jablko“, - dozvedeli sme 
sa informácie o KomPrax-i = 
kompetencie pre váš život a 
prax. Ide o sériu 2-3 víkendo-
vých stretnutí mladých ľudí, 
ktoré sú zamerané na získanie 
nových, zručností, skúseností 
a informácií netradičným a ne-
formálnym spôsobom. KomPrax 
vám umožní spraviť si malý 
projekt, ktorým môžete byť uži-
toční vo svojom okolí. Účasťou 
na OPEN DAYS v TSK sme 
získali nové informácie a 
nápady, ktoré nás obohatili. 

Vladimír Kusenda

open days

16. novembra sa vo Verejnej 
knižnici Michala Rešetku v Tren-
číne konalo slávnostné vyhodno-
tenie 20. ročníka celoslovenskej 
literárnej súťaže Jozefa Branec-
kého  - STUĎŇA SA TAJNE S 
DAŽĎOM ZHOVÁRA. Medzi oce-
nenými odzneli aj mená našich 
žiačok – Moniky Dúžekovej z 2.FL 
a Radky Križanovej zo  4. FL, 
ktorým sa podarilo svojim literár-
nym talentom zaujať porotu a 
úspešne reprezentovať našu školu. 
Obom dievčatám ďakujeme a 
prajeme im veľa inšpirácie v 
ďalších tvorivých chvíľkach. 

pRe pRedČasne naRodené deti

studňa sa tajne 
s dažĎom zHováRa 

V dňoch 12. – 13. novembra 
2012 sa naši žiaci zúčastnili 
celoštátnej informatickej 
súťaže iBobor. Súťažilo sa v 
dvoch kategóriach. V kategó-
rii "Junior" bolo 11 úspešných 
riešiteľov a v kategórii "Senior" 
ich bolo 5. Prví traja z kate-

górie "Junior" sú Dominika 
Ďuračková. II. ZL, Lukáš 
Jurík, II. MAS a Dominik 
Danek, II. FL. Prví traja z ka-
tegórie „senior“: Slávka Meli-
cheríková, Ľubomír Baninec, 
Kristína Páleniková, všetci z 
III.FL. Blahoželáme! 

úspešne iBoBRujeme

Iste ste už každý videli 
maličké bábo v inkubátore. 
Aj keď len na obrázku alebo 
v „telke“. Áno, aj nás chytil 
osud týchto maličkých stvo-
rení za srdce, a preto sme sa 
rozhodli pripomenúť si ich, a 

aspoň tak symbolicky 
dokázať, že nám nie sú ľaho-
stajné. Pripnutím cyklamé-
novej stužky, balónikmi v 
rovnakej farbe a malým zhro-
maždením na školskom 
dvore. 

Slávka Melicheríková a Nikola Klobučníková, III. FL

Dňa 6. 11. 2012 sa vybraní 
zástupcovia študentov jed-
notlivých tried spolu s vyu-
čujúcim Vladimírom Kusen-
dom zúčastnili podujatia 
„OPEN DAYS v TSK“. 

zľava: Radka Križanová, RNDr. 
Janka Gugová, Monika Dúžeková
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Dňa 20.11.2012 sme sa ako 
psychická podpora našich sú-
ťažiacich spolužiakov zúčast-
nili LAB Academie v Banskej 
Bystrici. Už po piaty raz štu-
denti z celého Slovenska štu-
dujúci v odbore farmaceutický 
a zdravotnícky laborant pre-
zentovali svoje práce. Prezen-
tácie sa konali vo veľkej aule 
v budove školy. Práce boli na 
vysokej úrovni a témy boli 
veľmi zaujímavé a obohacujú-
ce. Hlavne tie z odboru zdra-
votnícky laborant, keďže sa 
tejto problematike nerozumie-
me tak, ako naši spolužiaci z 
odboru ZL. Nás  reprezento-
vali Marek Rybár, Lenka Ro-
líncová zo IV.FL a Monika 
Scheerová zo IV.ZL. Porota 
bola zložená aj z našich od-
borných vyučujúcich, kon-
krétne pani profesorka Valen-
tína Leová za odbor 

farmaceutický laborant a pani 
profesorka Erika Šedová za 
odbor zdravotnícky laborant. 
Prekvapením bol žiak zo SZŠ 
BB, ktorý súťažil ako jediný 
tretiak v celej súťaži. Svojím 
uvoľneným a sebaistým vystu-
povaním zlepšil napätú atmo-
sféru a ukázal, že prezentácia 
môže mať aj zábavnú formu.  
Porote pripadla ťažká úloha: 
vybrať troch najlepších z 
každého odboru. Po obedňaj-
šej prestávke prišla chvíľa, 
kedy sme s napätím očakáva-
li výsledky. Najúspešnejším 
študentom od nás sa stal 
Marek Rybár, ktorý sa umiest-
nil na krásnom druhom 
mieste! Gratulujeme! Avšak 
ani ostatní zúčastnení neodišli 
naprázdno. Potešili ich sym-
bolickým darčekom a diplo-
mom za účasť. Po skončení 
vyhodnotenia nám tamojší 

profesori s nadšením ukázali 
priestory ich vynovenej školy. 
Previedli nás novými labora-
tóriami pre ZL-ákov a FL-ákov 
a skončili sme až v suteréne, 
kde nám ukázali svoje skrinky 
v šatniach. V masérskych 
učebniach nás asi najviac 
upútala sauna a vírivka, kde 
môžu študenti aj verejnosť 
tráviť svoj voľný čas aj mimo 
školy. A na záver „pomachro-
vali“ novučičkou vlastnou te-
locvičňou a posilňovňou, ktorá 
nie je vzdialená viac ako 5 
metrov od budovy školy. Pre-
kvapením bolo vlastné parko-
vacie miesto pre každého pro-
fesora. Vďaka takýmto 
vymoženostiam sme im mohli 
len ticho závidieť. Avšak, nie 
je všetko zlato, čo sa blyští! ☺

Sabina Štefulová, 
Natália Žácka III.FL

Aj tento rok sme ostali 
verní tradícii. Pri príleži-
tosti Dňa študentov členky 
MS SČK zorganizovali 
akciu Študentská kvapka 
krvi. Každý z vás mal 
možnosť  pomôcť tým, 
ktorým to potrebujú a pri-
spieť tak na dobrú vec. 
Mnohí z vás nezaváhali a 
počet darcov sa oproti mi-

nulému ročníku mierne 
zvýšil. Krv darovalo 23 
študentov, 2 pedagógovia 
a 2 rodičia. K našim od-
vážlivcom sa pridalo aj 9 
žiakov z Gymnázia Ľudo-
vita Štúra. Ďakujeme 
nielen zúčastneným, ale 
aj organizátorkám – p. 
profesorkám Vargovej a  
Šedovej.             (jm)

daRovali sme vzácnu tekutinu

dRžali sme päste, ale aj ticHo závideli

Svoju prácu práve prezentuje náš najúspešnejší žiak Marek Rybár.

naši štvrtáci neváhali a prišli podporiť 
dobrú vec. 

Tak túto chodbu a jej vyba-
venie spolužiakom z Banskej 
Bystrice len ticho závidime.foto: Natália Žácka



KalENdárium

Nadácia pre deti Slovenska 
zorganizovala 26. 11. 2012 ve-
rejnú finančnú zbierku HODI-
NA DEŤOM, ktorej spoluorgani-
zátorom sa stala aj naša škola. 
Akcie sa pod vedením profesor-
ky Zuzky Vargovej zúčastnilo 8 
študentov, ktorí rozdelení do 4 
hliadok rozdávali odznaky s Hu-
gom. 3 študenti následne roz-

triedili výnos. Práce mali veru 
dosť, veď sa vyzbieralo 236,29€! 
Peniaze boli vložené na účet ve-
rejnej zbierky Hodina deťom a  
prostredníctvom nadácie budú 
rozdelené deťom v rozličných 
životných situáciách.  Všetkým, 
ktorí sa zbierky zúčastnili v 
mene detí ďakujeme.

Výstava ľudského tela v 
priestoroch bratislavskej In-
cheby  žiakom našej školy 
poslúžila ako skvelá učebná 
pomôcka. Vďaka vystavova-

ným exponátom sme si mohli 
za pomoci medikov, ktorí nás 
sprevádzali, oprášiť vedomos-
ti z anatómie a fyziológie ľud-
ského tela. Zúčastnili sa jej 

študenti IV. MAS a III. FL a 
článok nájdete na str. 27, kde 
nám prezradili svoje dojmy z 
tohto netradičného vyučova-
nia.             Slávka Melicheríková

netRadiČné vyuČovanie v incHeBe

Rozdávali sme Huga

vieme, aký kRvný tlak má 
ministeR školstva

Dňa 19.9. 2012 sa konala 
súťaž v prednese pôvodnej 
slovenskej ľúbostnej poézie 
Koyšove Ladce. Za doprovo-
du profesorky Janky Meľošo-
vej sa súťaže zúčastnili žiač-
ky Martina Fidriková z I.FL a 
Eliška Fonšová z III. ZAM. 
Súťažiaci boli rozdelení do 

3 kategórií. Naše študentky 

súťažili v druhej kategórii. V 
tomto ročníku sa súťaže zú-
častnilo pomerne dosť chlap-
cov, ktorí sa napokon umiest-
nili aj medzi víťazmi. A hoci 
naše dievčatá nevyhrali, od-
niesli si z Ladiec pekné zážit-
ky, skúsenosti a nové priateľ-
stvá. 

Martina Fidriková I.FL

koyšove ladce

Takýto kúsok sa nám podaril na akcii JOB 
fórum, kde si minister školstva Dušan Čaplo-
vič nechal nami odmerať krvný tlak. Tlak má 
v poriadku, a tak sa spokojne usmieva.

Nikola Klobučníková, III. FL
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Dvere našej ško-
ly sa pre poten-
ciálnych, nových 
študentov opäť, 
ako každý rok, 
otvorili 5.decem-
bra od 10. do 15. 
hodiny. Ukážky z 
prostredia našich 
odborov mali veľ-
ký úspech a my sa 
už teraz tešíme na 
nové tváre, ktoré 
budeme od nového 
roku stretávať na 
chodbách ☺

opäŤ sme otvoRili dveRe

foto: archív školy

foto: archív školy

foto: archív školy



ŽivOt OKOlO Nás

Už na základke ma triedna zhodnotila 
ako debila, ktorý je predurčený na kariéru 
murára a to sa so mnou tiahlo až do de-
viatky. Bol som...Ako to vraví moja dcéra? 
„Looser?“... Lenže, prešlo pár rokov a je zo 
mňa celkom iný človek. Ľudia si ma vážia, 
volajú ma na konferencie, píšem do rôz-
nych odborných i laických časopisov, ro-
bím speakera, prednášam, hodnotím pro-
jekty, s priateľmi zakladám vlastnú školu, 
rozbieham s jedným bláznom iniciatívu 
iní-alternatíva k rutine (www.ini.sk) a do-
konca mi čochvíľa vyjde rozprávková kniž-
ka. Predstavte si tú absurditu. Triedny 
hlupák a „outsider“ sa stane uznávaným, 
váženým a úspešným človekom. Svet je 
celý naruby!
„Ako je to možné?“ spýtal by sa jeden. 

Nuž, stalo sa to celkom náhodou a ne-
plánovane. Vo svojom voľnom čase som 
organizoval rozličné športové a kultúrne 
podujatia, realizoval som s deckami vša-
kovaké akcie a výlety, hľadal cesty, ako 
decká zaujať netradičnými prejavmi počas 
vyučovania i mimo neho. Všetky tie vyššie 
spomínané aktivity rozvíjali moje komuni-
kačné a prezentačné schopnosti, tiež ma 
nútili efektívne pracovať s ľuďmi a orga-
nizovať ich prácu, aby sme všetko stihli 
(čo sa nám prirodzene nie vždy podarilo :), 
oprášil som svoju detskú fantáziu a pre-
zliekol ju do odevu s názvom kreativita, no 
a napokon to hlavné, naučil som sa moti-
vovať seba i druhých, aby sme ako tím, v 
konečnom dôsledku podali nadľudské vý-
kony. A dnes som tým, kým som ;)
Prečo vám toto všetko rozprávam(píšem)? 

Lebo práve tie zručnosti, ktoré som ja 
získal v bežnom živote, máte vy možnosť 
nadobudnúť v rámci národného projektu 
KomPrax – Kompetencie pre prax (www.
komprax.sk). Pravdepodobne tajne dú-
fam, že vás môj príbeh bude inšpirovať...
Držím vám všetkým palce... (Sem si dopíš-
te svoj vlastný príbeh)...
adios

Mgr. Dávid Králik

Autor v minulosti viedol kampaň „Uzna-
nie“ v rámci národného projektu KomPrax – 
kompetencie pre prax, momentálne pracuje 
na vytvorení siete kvalitnejších stredných 
škôl. 

pRÍBeH jednéHo „looseRa“

A práve Iuventa je miesto, kde ťa podporia a 
kde môžeš získať skúsenosti.
Máme pre teba tri  hlavné projekty, ktoré za-

strešujeme a do ktorých sa môžeš zapojiť, keď-
že cieľovou skupinou IUVENTY sú mladí ľudia 
vo veku od 13 do 30 rokov.
Aktuálny projekt IUVENTY – KomPrax (Kompe-

tencie pre prax)  sa snaží zlepšiť kompetencie 
mladých ľudí, ktoré nenadobudnú počas škol-
skej dochádzky. Mladí ľudia priamo tvoria a 
organizujú malé projekty. Všetky bližšie infor-
mácie nájdete na www.komprax.sk alebo na in-
teraktívnej FB stránke: http://www.facebook.
com/komprax.
Asi „najeurópskejším“ zo všetkých programov 

či akcií je práve Mládež v akcii. Bol zriadený Eu-
rópskou komisiou aj parlamentom a členskými 
štátmi EÚ a  zameriava sa na podporu aktívne-
ho občianstva mladých ľudí a pod. Na stránke 
www.mladezvakcii.sk si nájdete všetky infor-
mácie o tomto projekte.
Posledný projekt, ktorý spomenieme je Euro-

desk - európska informačná sieť, ktorá posky-
tuje nielen informácie o možnostiach získania 
finančných prostriedkov na vzdelávacie, voľno 
časové aktivity, ale informuje aj o aktuálnych 
výzvach, súťažiach, návodoch ako sa k tým-
to aktivitám dostanete. A ako sa dostanete k 
Eurodesku? Všetky informácie sú poskytované 
bezplatne, na základe telefonickej, písomnej 
alebo elektronickej žiadosti. Niektoré z informá-
cií môžete nájsť priamo na www.eurodesk.sk 
alebo na www.eurodesk.eu.
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Milovníci kníh si ur-
čite všimli, že Verejná 
knižnica Michala Re-
šetku v Trenčíne bola 
niekoľko mesiacov za-
tvorená. Dôvodom bolo 
sťahovanie do nových 
priestorov. Knižnica sa 
pôvodne nachádzala 
v parku – na Námes-
tí SNP. V súčasnos-
ti sa už nachádza na 

Jaselskej ulici (roho-
vá budova oproti Óde 
a Gastrocentra) a od 
21.11.2012 je všetkým 
čitateľom plne k dispo-
zícii. Pracovníci kniž-
nice sa tešia na Vašu 
návštevu v nezmene-
ných otváracích hodi-
nách.

Silvia Bieliková, II.ZA

knižnicu nám pResŤaHovali

opäŤ zaBojovala

27.10. 2012 sa v KaM-
CASR v Trenčíne  konal 
finálový večer súťaže 
Miss Trenčín 2012. Do 
finálovej dvanástky sa 
prebojovala aj Petrone-
la Mikušová, študentka 
4. FL triedy, ktorá o ti-
tul bojovala s číslom 5. 
Podporiť ju prišli spolu-
žiaci, kamaráti a rodina. 
Ako nám sama prezra-
dila, aj keď nezískala 
žiaden titul Miss, uži-

la si večer plný krásy, 
skvelej zábavy a získala 
ďalšiu skúsenosť. Vo fi-
nálový večer vystúpili aj 
hudobní hostia -  RYT-
MUS a speváčka SIMO-
NA MARTAUSOVÁ. Aj 
prostredníctvom našej 
Celluly finalistka ďakuje 
všetkým svojim fanúši-
kom za podporu.

Petronela Mikušová, 
IV.FL

Táto fotografia vznikla počas finálového 
večera. Rytmus si nenechal ujsť príležitosť a 
odfotil sa s kráskami z Trenčína.
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Pre knižnicu tieto priestory nie sú 
nové. Budova, kde sídlila donedávna, 
ostane verná umeniu. Bude v nej sídliť 
Základná umelecká škola.

foto: z archívu Petronely Mikušovej

foto: Silvia Bielikováfoto: archív školy



ŽivOt OKOlO Nás

Kde bolo tam bolo, v rozpráv-
kovom meste Trenčín stál je-
den z najkrajších hotelov.  Za 
čias svojho prvého „panovní-
ka” sa pýšil  honosným ná-
zvom, podľa známej rakúskej 
cisárovnej - Hotel Elisabeth. 
Hotel to bol veľmi elegantný 
a konali sa v ňom rôzne ple-
sy, zábavy a oslavy. Avšak 
počas vojny bol dobytý a no-
vým ,,kráľom” sa stala Tatra 
Banka, ktorá pôvodný názov 
zmenila  na Hotel Tatra. Po 
skončení vojny sa tam vrátil 
kultúrny život, a to aj vďaka 
pôsobeniu činohier, opier a 
literárnych stretnutí. So svoji-
mi 85 izbami prešlo toto ,,krá-
ľovstvo” do vlastníctva mesta 
Trenčín na začiatku deväťde-
siatych rokov. Ešte donedávna 
hotel chátral, až kým z ďale-
kých krajín neprišiel rozpráv-
kovo bohatý princ  a nechal 

budovu zrekonštruovať. Zme-
nilo sa veľa, od názvu cez far-
bu až po okolie. Hotel bol opäť 
premenovaný na Hotel Elisa-
beth, svoju charakteristickú 
ružovú farbu zmenil na žltú a 
nemalými úpravami prešlo aj 
okolie. Ich súčasťou bolo na-
sadenie zelene, obnovenie ces-
ty a vybudovanie podchodu 
s moderným výťahom (i keď 
škoda, že len na jednej stra-
ne cestnej komunikácie). Bez 
povšimnutia neostal ani inte-
riér. Pribudla nová recepcia, 
kvalitnejšie vybavenie izieb 
a modernejšie bezpečnostné 
opatrenia. Toto všetko funguje 
od 7.9.2012, keď bol hotel po 
niekoľkých mesiacoch staveb-
ných prác opäť otvorený. Tak-
že pokiaľ túžite po Ájurvedskej 
masáži, ochutnávaní rôznych 
domácich či exotických po-
chúťok, alebo po príjemnom 

oddychu, neváhajte. Navštívte  
miesto, kde sa budete cítiť ako 
v rozprávke. A ak by vám bolo 
málo, pokojne si môžete chvíle 
ničnerobenia spestriť výletmi. 
Veď kultúrnych a historických 
pamiatok má Trenčín viac než 
dosť. Jedna z nich sa nachá-
dza dokonca priamo v útro-
bách hotela – rímsky nápis na 
hradnej skale. Priamo nad ho-
telom sa týči majestátna do-
minanta mesta - Trenčiansky 
hrad. Vašou ďalšou zastávkou 
môže byť  námestie s Morovým 
stĺpom či Mestskou bránou. V 
centre tiež  nájdete Piaristický 
kostol či Židovskú synagógu. 
Chladné či daždivé dni môže-
te spokojne stráviť obzeraním 
diel a exponátov v Bazovského 
galérii či Trenčianskom mú-
zeu. 

Sabina Štefulová, III.FL   

jej veliČenstvo elizaBetH

Trenčiansky hotel Tatra otvorili 7.9.2012 po takmer dvojročnej rekonštrukcii. Zmenil 
nielen svoju vizáž, ale aj meno. Predstavujeme vám jej veličenstvo Elizabeth.
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zdroj: www.pluska.sk
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ŽivOt Náš študENtsKý

Akcia sa začala 
pekným uvítaním od 
pani riaditeľky a star-
ších žiakov na školskom 
dvore. Potom sme sa roz-
delili do dvojíc a večer 
nazvaný „ples príšer“  
pokračoval. Všetci sme 
sa báli, nevedeli sme, čo 
nás čaká. Druháci si nás 
postupne volali a my sme 
sa vydali na cestu plnú 
príšer a strašidiel. Všetci 
sme si prešli stanovišťa-
mi šťastní a zdraví☺Pre-
šli sme si ochutnávkou 
„vynikajúcich” jedál, 
kŕmili sme sa jogurtom 

so zaviazanými očami 
tiež sme si zahrali lop-
tičkovú hru, ktorá sa 
neskôr zmenila na 
múčnu vojnu. Na záver 
sme dostali certifikáty a 
potom sme tancovali a 
perfektne sa bavili až do 
večera. Teraz už len 
všetci dúfame, že štyri 
roky spoločne „prestra-
šíme“ a bojazlivosť od 
seba odplašíme!  

 Iveta Kmeťová, 
I. MAS

ples pRÍšeR

diana, i.mas:

Táto škola ma veľmi 
zaujala, pretože je tu 
odbor, v ktorom chcem 
pracovať. Cítim sa tu 
veľmi dobre, sme super 
trieda.Mojím obľúbe-
ným predmetom je 
telesná výchova. Tiež 

ma baví fyzikálna terapia.Nemám rada 
anatómiu, lebo je veľmi ťažká, aj keď za-
ujímavá. Ani fyzika ma veľmi nebaví.V 
škole by som najradšej uvítala jedáleň a 
telocvičňu. Tiež by som zmenila farbu 
niektorých tried, napríklad na oranžovú.

michaela, i. Fl:

Celkom sa mi tu 
páči. Cítim sa tu dobre, 
aj keď je to trochu šok 
oproti základnej škole. 
Viac učenia.Najradšej 
mám chémiu a labora-
tórnu techniku. Kvôli 
chémii som si vybrala 

tento odbor. Laboratórna technika sa mi 
páči, lebo tam robíme veľa praktických 
vecí – meranie, váženie. Nie je to len teória. 
Nebaví ma botanika, pretože je tam veľa 
učenia. To by mi však až tak nevadilo, 
len ma nebavia tie rastliny.  Nepáči sa mi 
najmä jedáleň. A keby na WC častejšie 
býval toaletný papier, tiež šatne by mohli 
byť väčšie.

peter, i.za:

Je to tu skvelé, úžasný 
kolektív, pekné baby...
Najradšej mám anglinu, 
deják, telesnú, lebo ma to 
veľmi baví. Nemám rád 
slovenčinu.

Ako sa naši prváci v škole cítia? 
Ktoré predmety majú radi a ktoré 
im, naopak, príliš „nevoňajú“ ? Čo 
by v škole uvítali?  Vybrali sme sa 
medzi nich a pýtali sa.

Imatrikulácia prvákov bola samá „príše-
ra“. Niesla sa totiž v halloweenskom du-
chu. Veď posúďte sami!

foto: archív školy
Petronela Mikušová, IV. FL
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ŽivOt Náš študENtsKý

na slovÍČko, pán pRedseda...

imatRikulácia pRvákov

Chudáci, ešte dobre, že netušia, čo ich 
čaká. Určite by tak pokojne nestáli.

Tekvica chýbať nemôže, ešteže ju 
mal kto vyrezávať ☺

Žiacku školskú radu, pod vedením koordiná-
torky Mgr. Heleny Šulekovej, tvorí kolektív štu-
dentov našej školy – zástupcov tried jednotlivých 
odborov.Je to partia skvelých ľudí, ktorí sa dokážu 
zapáliť pre čokoľvek. V žiackej školskej rade účin-
kujem iba krátko, jej predsedom som len niekoľ-
ko mesiacov, avšak môžem povedať, že spoluprá-
ca s týmito ľuďmi je pre mňa veľkým potešením. 

Stretávame sa niekoľko-
krát za mesiac cez veľké 
prestávky v priestoroch, 

žiaľ, už bývalej 
školskej jedálne. 
Predmetom 

stretnutí je najmä 
riešenie aktuálnych 

problémov na škole, 
predkladanie a presa-
dzovanie návrhov zo 

strany študentov. Hoci 
tieto stretnutia trvajú iba 

pár desiatok minút, sú 
veľmi produktívne a prináša-

jú výsledky. Jednou z hlavných 
vízií našej žiackej školskej 
rady je rozvíjať v žiakoch spo-
lupatričnosť voči svojim spo-

lužiakom, pedagogickým 
aj nepedagogickým 

zamestnancom. 
Úlohou žiackej 

školskej rady je 
presadzovať morálne 

hodnoty, rozvíjať osobnosť žiaka ako jednotlivca, 
vytvárať vzájomnú dôveru medzi žiakmi a profe-
sormi prostredníctvom školských aj mimoškol-
ských aktivít a podujatí. Môžem spomenúť zopár 
z nich, ako napríklad, „retro - deň“, deň učiteľov, 
stavanie mája či imatrikulácie, ktoré sa pravi-
delne konajú na našej škole už štvrtý rok. Taktiež 
sa sústreďujeme na riešenie problémov žiakov, 
prípadne problémov školy, predkladáme a presa-
dzujeme návrhy rôzneho charakteru a to všetko 
za spolupráce s pedagogickým zborom a vedením 
školy. Keďže som v maturitnom ročníku, pred-
sedom žiackej školskej rady ostanem už len nie-
koľko nasledujúcich mesiacov.Potom ma v mojej 
funkcii nahradí niekto iný. Verím však, že vý-
konnosť a efektivita nezávisí od jednotlivca, ale 
za každým úspechom sa skrýva vzájomná spo-
lupráca, kreativita, správna motivácia, zdravé 
sebavedomie a schopnosť komunikovať. Som rád, 
že môžem byť súčasťou niečoho živého, čo výrazne 
ovplyvňuje „klímu“ a celkovú atmosféru na našej 
škole.  Tým by som rád poukázal na to, že chodiť 
do školy nemusí byť iba rutina alebo akási po-
vinnosť. Som zástancom názoru, že „škola“ je 
taká, akou si ju spravíme. Tak si z nej urobme 
miesto, kde sa budeme cítiť dobre, kde môžeme 
byť sami sebou. Verím, že k tomu výrazne prispe-
jú aj ďalšie aktivity a podujatia, ktoré naša žiacka 
školská rada pripravuje. 

  S pozdravom

Dominik Gabriel
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zaostrené na 
štúdium: Fakulta prírodných vied UKF Nitra
predmety, ktoré učím: chémia, biológia, la-
boratórna technika, laboratórne cvičenia z 
analytickej chémie
najobľúbenejšie miesto: pobrežie Walesu – 
krásna príroda a úžasné miesto na relax
obľúbené jedlo: špagety
obľúbený nápoj: ľadový čaj
obľúbená hudba: Nemám, nepreferujem kon-
krétny štýl, musí ma zaujať.
obľúbená kniha: Meno ruže (Umberto Eco), 
Alchymista (Paulo Coelho)
na ľuďoch si cením: Schopnosť pomôcť bez 
toho, aby som chcel za to niečo na oplátku. 
životné motto: „Keď človek niečo chce, celý 
vesmír sa spojí, aby svoj sen uskutočnil.“
životný vzor: Nemám vzor.
relax: vyložené nohy a dobrá kniha ☺
Bývanie: Púchov
ako sa mi učí na „zdravotke“? Veľmi dobre. 
☺ Musím povedať, že na SZŠ je veľa šikovných 
žiakov.

štúdium: FHV UMB Banská Bystrica
predmety, ktoré účím: slovenčina, angličtina
prečo táto profesia? Baví ma učiť sa a potom to 
odovzdávať ďalej. 
najobľúbenejšie miesto: Telgárt (Horehronie)
obľúbené jedlo: Halušky s bryndzou od mojej ma-
minky a sladkosti akéhokoľvek druhu.
obľúbený nápoj: čierny čaj s cukrom a citrónom 
(veľa citróna ☺)
obľúbená hudba: Nemám konkrétny štýl, vypočujem 
si všetko, čo ma zaujme.
obľúbená kniha: Bítunok č. 5, Tajný denník Adriana 
Mola a veľa iných. Mám rada knihy, pri ktorých sa 
zasmejem.  
na ľuďoch si cením: úprimnosť a zdravý rozum
životné motto: „Kto druhému jamu kope...potrebu-
je lopatu“ ☺
životný vzor: momentálne mi nik nenapadá
relax: čítanie, hudba, dobrý film, výtvarné prejavy, 
prechádzka mestom či prírodou,...
Bývanie: Trenčín
ako sa mi učí na „zdravotke?“: Zatiaľ sa mi tu páči, 
hoci niektoré triedy mi dajú poriadne zabrať (nebu-
dem menovať). Do niektorých sa však vyslovene te-
ším! (tiež nebudem menovať, aby si nefandili ☺)

Mgr. Jana Meľošová

Mgr. Lucia gabrišková
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nováčikov v zborovni

štúdium: FOZOŠ Banská Bystrica, odbor fyziote-
rapia
predmety, ktoré učím: masáže, masáže a foto-, 
hydro-, termoterapia - klinické cvičenia, fyzikálna 
terapia
prečo táto profesia? Baví ma práca s ľuďmi.
najobľúbenejšie miesto: Vysoké Tatry
obľúbené jedlo: knedľa, kapusta, bravčové mäso
obľúbený nápoj: zelený čaj
obľúbená hudba: nemám
obľúbená kniha/film: Slnce, seno,... 
na ľuďoch si cením: čestnosť
životné motto: „Nerob druhým to, čo sám nemáš 
rád.“
životný vzor: nemám
relax: kniha, šport, beh, plávanie
Bývanie: Trenčianske Teplice
ako sa mi učí na „zdravotke?“ Fajn, práca ma 
baví.

štúdium: UKF NItra
predmety, ktoré učím: chémia, laboratórna 
technika, vybrané laboratórne metódy, klinic-
ká biochémia
prečo táto profesia? Páči sa mi vysvetľovať 
niečo iným.
najobľúbenejšie miesto: Pri vode - sladkej, 
slanej.
obľúbené jedlo: pečené kuriatko s ryžou
obľúbený nápoj: bazový sirup
obľúbená hudba: dance
obľúbená kniha/film: kuchárska ☺, Slnce, 
seno a pár facek
na ľuďoch si cením: dobré srdiečko
životné motto: „Ži a nechaj žiť“
životný vzor: Nemám životný ani neživotný.
relax: ponorená vo vode
Bývanie: Dubnica nad Váhom, v paneláku
ako sa mi učí na „zdravotke?“ Dobre, „zete-
láci“ sú slušné deti.

Mgr. Jana Hrnčárová

Mgr. Lenka Petričková
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rOzhOvOr                          
Mgr. barbora kareLLová

štúdium: SZŠ Trenčín, JLF UK Martin, FIF UK 
Bratislava
predmety, ktoré učím: ZOA, OAD, ORZ, ZDE
prečo táto profesia? Asi je to dedičné. ♥ študent + 
♥ pacient = učiteľ SZŠ
najobľúbenejšie miesto: môj domov, Belušské 
Slatiny, Biograd Na Moru (Chorvátsko)
obľúbené jedlo: čokoláda ☺
obľúbený nápoj: bylinkový čaj
obľúbená hudba: Podradská, Čanaky (ne)dobro-
voľne s deťmi, aaa...a ešte...hlavne...TICHO
obľúbená kniha: Kníh je veľa, to by sa sem ne-
vmestilo.
na ľuďoch si cením: Schopnosť nemeniť svoj ná-
zor podľa toho, s kým sa práve rozprávam, rešpek-
tovanie ostatných. 
životné motto: apoštol Pavol: Hymnus na lásku 
(kto chce, nájde si vo vhodnej literatúre/Googli )
„ Neexistuje láska bez kríža a kríž bez lásky sa nedá 
uniesť.“ (Ján Pavol II)
životný vzor: sv. Margita
relax: plávanie s mojimi deťmi, jazda na koni
Bývanie: Nová Dubnica
ako sa mi učí na „zdravotke?“: veselo

A teraz kontrolná 
úloha pre vás, milí čita-
telia! Ak ste pozorne 
čítali medailóniky o 
našich „zborovňových“ 
nováčikoch, nebudete 
mať problém priradiť k 
nim tú správnu ilustrá-
ciu.

petronela mikušová, iv. Fl, ilustrácie: jana meľošová, foto: z archívu pedagógov
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Pani profesorka PhDr. Dagmar  Mikušová, MPH pôsobí na našej škole od roku 1990.  
Počas tohto obdobia už stihla na hodinách psychológie, anatómie či ošetrovateľstva 
obohatiť svojimi vedomosťami mnohých žiakov. Od začiatku nového roka pribrala na 
svoje plecia ďalšiu významnú úlohu –  stala sa novou odbornou zástupkyňou. S novou 
funkciou sa menia aj povinnosti a pracovný týždeň je hneď pestrejší. My sme s ňou 
strávili celý jeden deň, počas ktorého sme zistili, že byť zástupkyňou naozaj nie je 
ľahké, a aj preto jej patrí veľký obdiv. 

... pani zástupkyňou

pripravila: Nikola Klobučníková, III. FL
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Jednou z úloh, ktorá pribudla pani zástupkyni s jej novou 
funkciou, je aj neustála práca pri počítači.

Pani zástupkyňa sa naozaj niekedy cíti ako na linke 
mobilných operátorov a ako vidieť, onedlho jej nebude 

stačiť len jeden pár šikovných rúk.

Porada vedenia školy, kde sa zas a opäť rieši aj spríjem-
ňovanie „pobytu“ žiakov v našej škole. Nerušiť!

Ďalšou úlohou dňa je aj vyvesenie suplovania na našu 
študentskú nástenku na dolnej chodbe. Myslím, že by mala 

rýchlo utekať, lebo študenti sa na to vrhnú už o pár 
sekúnd. ☺

Tak v tejto ,,brandži“ sa cíti oveľa lepšie... 
Konečne prináša ,,radosť“ žiakom a 
obohacuje ich o nové poznatky ☺
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Čo sa týka cudzích jazykov, 
študenti, ktorí pravidelne spo-
lupracujú s učiteľmi na hodi-
nách angličtiny či nemčiny, sa 
nemusia ničoho obávať. Už v 3. 
ročníku žiakom v rozvrhu pri-
búdajú dve hodiny konverzácie 
v cudzom jazyku za týždeň. Tí, 
čo sa na hodinách snažia a 
doma poctivo pripravujú, majú 
veľkú výhodu. Je totiž pravdou, 
že bez pravidelnej prípravy a 
vlastného pričinenia to jedno-
ducho nejde (samo sa to na vás 
„nenalepí“ ☺)  Preto je dobré 
začať s prácou na maturitných 
témach už v 3. ročníku a veľmi 
dôležité je aj obohacovanie 
slovnej zásoby. V tohtoročných 
maturitách je pre končiacich 
študentov pripravených niekoľ-
ko zmien. Tá prvá sa týka hod-
notenia. Žiak môže vykonať 
ústnu časť maturitnej skúšky 

bez ohľadu na výsledok externej 
časti (testu) a písomnej časti 
(sloh). Žiak úspešne vykoná ma-
turitnú skúšku (pri predmetoch 
s externou časťou, písomnou 
formou internej časti (sloh) a 
ústnou formou internej časti), 
ak hodnotenie ústnej časti nie 
je horšie ako 3 a v písomnej 
časti získa viac ako 25% alebo 
v externej časti viac ako 33%, 
hodnotenie ústnej časti je 4 a v 
písomnej časti získa viac ako 
25% a súčasne v externej časti 
viac ako 33%. Žiak úspešne 
vykoná maturitnú skúšku (pri 
predmetoch s externou časťou 
a ústnou formou internej časti), 
ak hodnotenie ústnej formy nie 
je horšie ako 3 a v externej časti 
získa viac ako 25%, hodnotenie 
ústnej formy je 4 a v externej 
časti získa viac ako 33%. Žiaci 
stredných odborných škôl alebo 

konzervatórií si môžu vybrať 
úroveň maturitnej skúšky, a to 
buď B1 alebo B2. Žiaci gymná-
zií vykonávajú maturitu v 
úrovni B2.Doteraz platilo, že 
neúspešný maturant opakoval 
svoju maturitu v septembri, 
teda hneď v úvode ďaľšieho 
školského roku. Aj tu nastala 
zmena. Podľa vyhlášky budú 
tohtoroční neúspešní maturan-
ti opakovať maturitnú skúšku 
až o rok. A to je o dôvod viac, 
prečo sa treba k skúške dospe-
losti postaviť ako dospelý – zod-
povedne. 

P.S.: Zmeny, ktoré sa udiali 
sú súčasťou §15 vyhlášky č. 
318/2008 v znení vyhlášky č. 
209/2011, ktorú v prípade 
potreby nájdete aj na nete ☺

Vavríková Denisa II.FL

Riadny termín konania externej časti maturitnej skúšky a písomnej formy jej internej 
časti sa pre školský rok 2012/2013 uskutoční 12. - 15. marca 2013. Práve s touto časťou 
skúšky dospelosti sa spájajú zmeny, ktoré nejedného maturanta vystrašia. Podmienky 
k pripusteniu k ústnej časti maturitnej skúšky z jazykov sa sprísnili. Čo teda našich 
maturantov čaká?

ilustračné foto
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uČitelia vyjadRili svoju nespokojnosŤ

Žijeme v ére, v ktorej je možné všetko. Pri najmenšom takmer všetko, o čom ľudia pred 
storočím ani len nesnívali. Lietame do vesmíru, boli sme na Mesiaci, chystáme sa na Mars 
a niektoré sondy sa už pohybujú na okraji Slnečnej sústavy. Používame smartfóny a 
tablety, surfujeme po internete takmer kdekoľvek na tejto planéte. V priebehu niekoľkých 
sekúnd dokážeme svojim deťom poslať peniaze, hoci sa nachádzajú na inom kontinente. 
Napriek tomu táto spoločnosť nevie zaplatiť tým, ktorí vzdelávajú a inšpirujú možno 
budúcich vynálezcov podobných technických zázrakov.

Odborári zo Slovenska vy-
hlásili 13. septembra 2012 jed-
nodňový výstražný štrajk, 
počas ktorého sa zavreli brány 
viacerých škôl na Slovensku. 
Do štrajku sa zapojila i naša 
Stredná zdravotnícka škola v 
Trenčíne. Presne rok prešiel od 
protestného stretnutia pred 
Úradom vlády SR. Jedným z 
dôvodov na štrajk je aj predlo-
žený návrh rozpočtu na roky 
2013 až 2015 v rezorte školstva. 
Odbory žiadajú upraviť rozpočet 
takým spôsobom, aby reálne 
platy zamestnancov v školstve 

porástli budúci rok minimálne 
o 10 %. Pre odborárov je prio-
ritou celkové systémové zvýše-
nie financií určených školstvu 
tak, aby bol podiel z dotácií do 
konca tohto volebného obdobia 
porovnateľný so štátmi EÚ. Ako 
to dopadlo? Po mnohých roko-
vaniach kabinet Róberta Fica 
prisľúbil zvýšenie platov len o 
5% (ďalších 5% je nereálnych), 
a to len pedagogickým pracov-
níkom, na nepedagogických 
pracovníkov sa akosi pozabu-
dlo, hoci aj oni sú súčasťou 
školstva . Preto  učitelia 

26.11.2012 vstúpili do neobme-
dzeného štrajku, ktorý bol však 
po troch dňoch prerušený. Naši 
vyučujúci  tento štrajk podpo-
rili. Dvere „zdravotky“ ostali 
zatvorené dva dni. To však ne-
znamená, že so situáciou a pre-
rušením štrajku boli všetci spo-
kojní. Svedčí o tom účasť našej 
školy (ako jednej z mála v Tren-
číne) v štafetovom štrajku. 
Naďalej sa držia hesla „Podpo-
rujeme štrajk učiteľov.“

Nikola Klobučníková, III. FL 

pani piláthyová (rodič)

„V dnešnej dobe vnímam štrajk vo 
všeobecnosti, bez rozdielu, či štrajku-
je učiteľ, alebo robotník, pretože ide 
skôr o to, prečo k nemu dochádza. Je 
to zákonný, teda legálny prejav ako 
vyjadriť svoju nespokojnosť voči zaob-
chádzaniu s ľuďmi, ich dôstojnosťou, 
právami na život a na svoj názor. Ak 
sa tieto práva vo veľkej miere porušujú 
a majú negatívny dopad na jednotliv-
ca a národy, potom je namieste, aby 
človek využil všetky dostupné mož-
nosti, vyjadril nespokojnosť , pouká-
zal na nespravodlivosť a žiadal ná-
pravu u kompetentných.“    

pani prof. erika šedová
„Problém školstva je oveľa zlo-

žitejší, ako to prezentujú médiá. 
Každý „normálne“ zmýšľajúci 
človek vidí, kam naše školstvo 
smeruje – do záhuby. Štrajk nebol 
a ani nechce byť výlučne o zvy-
šovaní platov učiteľom, ale bol, 
teda mal byť o systémových zme-
nách, ktoré by vniesli do nášho 
školstva poriadok, pohodu a pre-
dovšetkým úctu voči ľuďom, kto-
rí vychovávajú mladú generáciu. 
Mrzí ma, že na našom malebnom 
Slovensku sa nič nedá riešiť sys-
tematicky a v pokoji. Štrajk bol 
preto posledným výkrikom ľudí, 
ktorí si pohodu v zamestnaní jed-
noducho zaslúžia.“ ☺ 

dominika, 1.Fl
„Každý z nás musí po-

chopiť situáciu učiteľov. 
Nie sú na tom najlepšie, 
ale ani najhoršie. Majú 
právo chcieť viac, ale na 
druhej strane sme poško-
dení len my – študenti. 
Napriek tomu im držím 
palce, aby dosiahli zvý-
šenie platu.“

pani červeňanová (rodič)
„Kto chce, nech štrajkuje, no nech si 

pritom neberie rukojemníkov – devia-
takov a maturantov.  Ak sa tak udeje, 
rodičia si budú pýtať náhradu škody. 
Tú platí zriaďovateľ (VUC, mesto, obec) 
a nie štát – kontraproduktívny štrajk.“

aký je váš názoR na štRajk uČiteľov?



zaujalO Nás

Minulý školský rok sa niesol v znamení úspechu pre Nicholasa Martinku zo IV. ZL (dnes 
už absolventa tohto odboru a študenta dvoch vysokých škôl).  V 34. ročníka celoštátnom 
kole SOČ v odbore zdravotníctvo získal 2. miesto a ako jeden z víťazov dostal možnosť 
reprezentovať našu školu a Slovensko tým, že postúpil na Medzinárodnú prehliadku štu-
dentských vedeckých prác v Rusku. Čím zaujal porotu, že sa dostal až do celoštátneho 
kola a uspel, čo ho inšpirovalo,  prečo sa vôbec pre SOČ rozhodol a ako bolo v Rusku, pre-
zradil v nasledujúcom rozhovore.

Úspech ti priniesla práca 
s názvom Chronická methe-
moglobinémia u fajčiarov. 
Prečo práve táto téma, kto 
ťa inšpiroval a pomáhal ti 
pri písaní práce?
Pravdupovediac,  ani sám 

neviem. Do rúk sa mi dostal 
postup na stanovenie methe-
moglobínu v krvi, tak som si 
povedal, že to vyskúšam. A 
keďže methemoglobín je krvné 
farbivo, obsahujúce trojmocné 
železo pre dýchanie bezcenné, 
lebo nemôže uvoľňovať kyslík, 
napadlo mi, ako to asi „vyze-
rá“ u fajčiarov, a téma bola na 
svete. Veľkým pozitívom pri 

riešení SOČ bol čas, ktorý som 
strávil v labáku. My sme totiž 
veľkí kamaráti. A kto mi pomá-
hal pri písaní práce? Mal som 
externého konzultanta, bola 
to moja mama. Pomohla mi aj 
pani riaditeľka, vďaka nej som 
mohol pracovať v labáku vždy, 
keď som potreboval.
Čo to vlastne methemoglo-

binémia je?
Methemoglobinémia je ocho-

renie krvi, môže byť vrodené 
alebo získané (príčinou sú du-
sičnany, toxické látky a i.). Vy-
značuje sa zvýšenou koncen-
tráciou methemoglobínu v krvi 
(čo je oxidovaná forma hemo-

globínu, neschopná prenášať 
kyslík do tkaniív). Prejavuje sa 
únavou, bolesťami hlavy, dý-
chavičnosťou, mdlobami.
Ako to teda vyzerá s chro-

nickou methemoglobinémiou 
u fajčiarov? 
Fajčenie naozaj spôsobuje 

zvýšenie methemoglobínu a 
vznik chronickej methemoglo-
binémie, a pritom je tento po-
jem vo svete fajčiarov neznámy. 
Zistil som, že každý aktívny 
fajčiar, ktorý fajčí aspoň polro-
ka, je ohrozený vznikom tejto 
choroby. Týka sa to aj príleži-
tostných fajčiarov. A čím dlhšie 
človek fajčí, tým vyššia je v jeho 

treba skúsiť a veRiŤ si

Nicholas na Expo-Sciences Europe 2012 (ESE 2012) v Tule
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Nicholas na Expo-Sciences Europe 2012 (ESE 2012) v Tule



 2012  | CELLULA   23

zaujalO Nás
krvi hodnota methemoglobínu. 
Z mojich analýz vyplynulo aj 
to, že ani jeden fajčiar si ne-
uvedomuje fakt, že môže mať 
zvýšený methemoglobín. Ten 
sa prejavuje príznakmi, ako 
sú bolesť hlavy, zadýchavanie, 
búšenie srdca.  (pozn. red. prá-
ca sa zaoberala problematikou 
aktívny fajčiar verzus chronic-
ká methemoglobinémia)
Zaujímavé zistenia. Prácu 

by si mali prečítať hlavne 
aktívni fajčiari. Ako prácu 
hodnotila odborná porota?
Hodnotiacej  komisii sa prá-

ca páčila, zaujala ich. Rieši-
la danú problematiku, nebola 
zbytočne teoretická, domino-
vala metodická časť, prieskum 
(vlastná práca).  Jej hlavným 
triumfom bolo možné pokračo-
vanie v klinickej praxi.
... a preto si uspel v celo-

slovenskom kole SOČ a ako 
jeden z víťazov 34. roční-
ka Stredoškolskej odbornej 
činnosti  si sa zúčastnil me-
dzinárodnej prehliadky štu-
dentských vedeckých prác 
na Expo-Sciences Europe 
2012 (ESE 2012) v Tule. 
V podstate áno, oslovili ma 

organizátori SOČ - na základe 
umiestnenia v spomínanom 
celoštátnom kole. A tak som 2. 
júla letel do Ruska na výstavu 
odborných  prác, na ktorej sa 
zúčastnilo viac ako 400 štu-
dentov z 24 krajín sveta. Ja 
som bol súčasťou slovenskej 

delegácie. Po prílete do Moskvy 
sme sa „presunuli“  do Tule 
(cesta trvala nekonečných 5 
hodín, a to je Tula od Moskvy 
vzdialená len 220 km), tu sme 
strávili šesť dní. Štyri dni na 
výstavisku odborných prác, 
kde sme prezentovali svoje pro-
jektové práce. Kvalitu našich 
prác posudzovali ruskí exper-
ti. Posledné dva dni boli veno-
vané exkurziám, prezreli sme 
si ruské národné pamiatky a 
boli aj v Moskve na Červenom 
námestí (Lenina sme nevideli, 
Rusi ho vtedy niekomu požičali 
☺). 
Hovoríš, že tam boli zástup-

covia z 24 krajín sveta? Ako 
ste sa dorozumievali? Vieme, 
že angličtinu si sa neučil a  
nemčina je tvojou Achillovou 
pätou...
Nemčinu som využil hneď na 

začiatku. S delegátom Denisom 
som sa dohováral po nemec-
ky, ale musím skonštatovať, 
že jeho nemčina bola horšia 
ako tá moja. Neskôr som využil 
svoje vedomosti z ruštiny. Pár 
fráz, slovíčok, ktoré ovládam, 
mi veľmi pomohlo. Vybavil som 
všetko, čo som potreboval. Do-
konca som chodil do banky 
meniť peniaze, do lekárne ku-
povať lieky, keď sa u časti na-
šej delegácie vyskytli zažívacie 
problémy. 
Ako teda hodnotíš pobyt v 

Rusku? 
V Rusku som bol týždeň. Na-

šiel som si veľa kamarátov, 
spoznal Moskvu – je nádherná, 
mentalitu Rusov a ich kultúru.  
Ešte teraz mám niektoré situ-
ácie pred sebou,  hlavne mos-
kovské metro či letisko.  Tak-
tiež som mal možnosť ochutnať 
ruskú vodku – je úplné iná ako 
naša, ale keďže ja nepijem, tak 
som ostal pri vode. A za to, že 
tu teraz môžem hodnotiť svoj 
pobyt v Rusku, by som sa rád 
poďakoval všetkým, ktorí mi 
umožnili túto výstavu  absol-
vovať.

Úspech v SOČ ti otvoril dve-
re do Moskvy, postaral sa 
nielen o skvelý pocit, ale aj 
nezabudnuteľné spomienky. 
Čo by si teda odkázal tým, 
ktorí chcú uspieť v SOČ?
Predpokladom úspechu je vý-

ber dobrej, zaujímavej, „neo-
pozeranej“ témy. Uprednostniť  
praktickú prácu, nie teoretic-
kú. Stáť si za každým slovom v 
praktickej práci, vedieť si prá-
cu obhájiť pred odbornou hod-
notiacou komisiou. Tá dokáže 
občas súťažiaceho neočakáva-
nou otázkou poriadne prekva-
piť. Zažil som to na krajskom 
a celoslovenskom kole, jednej 
žiačky sa spýtali na banálnu 
vec a ona sa skoro rozplakala. 
Keď si sa ty zapojil do SOČ, 

bol si v maturitnom ročníku. 
Málokto by mal odvahu...
Moja práca bola z odboru kli-

nickej biochémie – klinickej to-
xikológie, práve toto ovplyvnilo 
moje rozhodnutie zapojiť sa do 

Červené námestie nie je zďa-
leka také veľké,  ako som si 
myslel (predtým som ho po-
znal len z televíznej obrazov-
ky, odtiaľ tá predstava ).
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prezývka: Gaštan, pretože 
som do školy stále nosil Rajec 
gaštanový
znamenie: Ryby 
záľuby: biochémia, všetko, 

čo súvisí s  laboratóriom, lieta-
nie a mnoho iného  
obľúbené jedlo: grécky šalát 

s kuracím mäsom  
obľúbený nápoj: Cola-cola 

(napriek tomu, že ničí mozgové 
bunky, to mi hovorievala pani 
prof. Matusová☺), dobré pres-
so s mliekom (a to fakt viem, 
kedy je dobré)

obľúbená činnosť: veľa času 
trávim v laboratóriu, kde robím 
rôzne pokusy,  vlastne takto 
vznikla aj moja práca ohľadom 
methemoglobínu, okrem toho 
si rád pozriem dobrý film, po-
čúvam hudbu, nikdy nepohrd-
nem posedením s priateľmi pri 
dobrej káve 
dovolenka snov: taká asi 

nie je, no dosť má láka ostrov 
Zanzibar, ja som už druhý rok 
verný jednej dovolenkovej des-
tinácii a v roku 2013 sa tam 
chystám po tretíkrát
nenávidím: závisť 

Bez čoho si neviem pred-
staviť svoj život: bez rodiny, 
kamarátov, bez počítača, bez 
mobilu, bez tabletu 
životný cieľ: je ich dosť,  

ale teraz prevláda, získať titul  
RNDr.  z odboru biochémia, a 
keďže mojím koníčkom je aj 
lietanie, nikdy neviem, kam 
ma vietor zaveje.  
čo mi dala zdravotka:  prak-

tické vyučovanie mi dalo ne-
skutočne veľa skúseností, 
ktoré počas štúdia na vysokej 
škole a neskôr v praxi využi-
jem na 100%   

SOČ až vo štvrtom ročníku. Ako pr-
vák by som určite prácu nevypra-
coval na takej úrovni. A je pravda, 
že štvrtý ročník je náročný, ale ja 
mám rád adrenalín, bral som to ako 
veľkú výzvu. Pokiaľ si človek stano-
ví priority, ide všetko, dokonca aj 
nemožné. Nikdy by som nepovedal, 
že sa v SOČ  prebojujem až do ce-
loslovenského kola. Nebola to ľahká 
cesta, ako si niektorí predstavujú. 
Prejsť dokopy troma odbornými ko-
misiami je dosť náročné. Ale určite 
to odporúčam aj ostatným,  treba 
skúsiť a veriť si. 

Ďakujeme za rozhovor.

Slávka Melicheríková, III. FL, (mm)
Foto: Nicholas Martinka

nicHolas martinka

Nicholas v Rusku očividne zaujal.

Nicholas momentálne študuje na vysokých školách - Bio-
chémiu na Univerzite Komenského v Bratislave  a Vybrané 
laboratórne metódy v zdravotníctve na Trnavskej univerzite  
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keď jedlo útočí

Otrávený alkohol, pokazené vajcia či falošné hovädzie 
mäso. Ako je možné, že sa takéto veci nachádzajú na 
regáloch medzi tovarom? Prečo potravinové inšpekcie 
prichádzajú na omyly, až keď je neskoro? Je predsa 
samozrejmosťou, že zdraviu škodlivá látka, ktorá do-
konca môže spôsobiť smrť, nemá medzi potravinami čo 
hľadať. Mnohí z nás si pri pravidelnej návšteve predaj-
ní neuvedomujú hroziace nebezpečenstvo. Šok nastáva 
väčšinou až vtedy, keď pravda vypláva na povrch. Po-
ďme sa spolu pozrieť na najväčšie kauzy, ktoré otriasli 
nielen spoločnosťou, ale aj našou „zákazníckou“ dôve-
rou.

Kauza s otráveným alko-
holom sa síce týkala skôr 
našich českých susedov, 
no prípady otravy metylal-
koholom sa objavili aj u 
nás. V porovnaní s Čes-
kom, kde zomrelo okolo tri-
dsať ľudí, boli následky o 
niečo miernejšie. Polícii sa 
napokon podarilo vypát-
rať vinníka, ktorého trest 
určite neminie.  V prípa-
de znehodnotených  vajec 
a prifarbeného bravčového 
mäsa taktiež nešlo o omyl. 
V  súčasnosti však nejde 
len o tieto priestupky.  Kon-
trolóri často prichádzajú 
aj na nedostatky týkajúce 
sa dodržiavania hygieny. 
V niektorých reťazcoch sa 
po pečive premávajú pot-
kany, po predajniach lie-
tajú vtáčiky a na pultoch 
vidieť „zelené” mäsové vý-
robky obklopené húfom 
múch.  Problémom je často 
aj rozbalený, neúplný alebo 
nepríjemne zapáchajúci to-
var s prelepeným dátumom 
spotreby. Čo je však naj-
smutnejšie, ceny potravín 
neustále rastú neúmerne s 
ich znižujúcou sa kvalitou. 
Hoci to nemôžeme považo-
vať za slová útechy, problé-

my s nekvalitnými potravi-
nami sa však netýkajú len 
nás. V susednom Poľsku 
dokonca už aj tradičnú 
soľ „nad zlato” nahradila 
soľ určená na posýpanie 
zľadovatených ciest. Hoci 
je niekedy ťažké, ak nie 
priam nemožné, odhaliť 
podobné prešľapy, nikdy 
nie je na škodu venovať 
zvýšenú pozornosť zlože-
niu jednotlivých výrobkov, 
často maskovanému „éčka-
mi” a rôznymi chemickými 
názvami, ktoré by sme mi-
nimálne my „zdravoťáci” 
mali ovládať. ☺ Ľudia sa 
mnohokrát nechajú zlákať 
rôznymi akciami a zľava-
mi, no nie všetko lacné je 
vždy aj chutné. Vzhľadom 
na doterajšie prípady a 
prevalené kauzy odporú-
čam „posvietiť si“ najmä 
na poľské výrobky. Nikdy 
si nemôžete byť istí, z čoho 
sú vami kupované potra-
viny vyrobené. Takže, viac 
opatrnosti a dobrú chuť. A 
ak by sa vám predsa len 
„podarilo“ zjesť alebo vypiť 
to, čo ste nemali, máme tu 
zopár užitočných rád.

Sabina Štefulová III.FL

„otrava“ jedlom: Spôsobuje 
ju zväčša rad rôznych baktérií, 
a preto sa príznaky líšia. Medzi 
tie najčastejšie však patrí dá-
venie, bolesti brucha, hnačka, 
bolesti hlavy a pod. 
prvá pomoc: „Zavlažovanie“ 

organizmu, keďže v dôsledku 
zvracania a hnačiek telo rých-
lo prichádza o tekutiny (ideál-
ne po malých dúškoch popíjať 
minerálku). Ak sa stav zlepší, 
môžete začať prijímať potravu 
– diétnu. Najlepšie sú sucháre, 
ktoré nezaťažia žalúdok. Za-
budnite na ťažké, mastné jedlá. 
Ak sú však stav nemení, je lep-
šie čo najskôr navštíviť lekára.
príznaky otravy metylalko-

holom sa prejavia asi po 40 
hodinách. Sú to bolesti hlavy, 
zvracanie, široké zreničky, kto-
ré nereagujú na svetlo, poruchy 
zraku alebo rozmazané videnie, 
poruchy rozlíšenia farieb (až 
slepota), bezvedomie a neskôr 
smrť.
prvá pomoc pri otrave me-

tylalkoholom → vypiť 2dcl 
40% kvalitného alkoholu. Mož-
no to znie zvláštne, no v tomto 
prípade ozaj platí príslovie „klin 
sa klinom vybíja.“ To znamená, 
ak náhodou zistíte, že ste vy-
pili metylalkohol, odporúča sa 
ihneď napiť kvalitného alkoho-
lu. Požitím takéhoto alkoholu 
organizmus uprednostní etanol 
(prítomný v pive a víne) pred 
škodlivým metanolom, ktorý sa 
vylúči obličkami.

ilustračná fotografia
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 Plní nadšenia, v do-
mnienke, že chata bude 
hneď za rohom, sme sa 
vybrali strmou cestičkou. 
Opak bol však pravdou a 
my sme si odkrútili men-
šiu túru. Ubytovať sme sa 
zvládli za pár minút a uží-
vali sme si popoludňajšiu 
chvíľku oddychu. Poliho-
vaním, kartami, rôznymi 
hrami, či spoznávaním 
okolia. Aktivity priprave-
né profesormi sme absol-
vovali rozdelení na štyri 
skupiny. Streľba zo vzdu-
chovky s p. p. Liškom bola 
pre mňa to najzaujímavej-
šie, čo kurz ponúkal. Sna-
ha trafiť terč nám mohla 
priniesť sladkú odmenu. 
Zvládli sme tiež aj topogra-
fiu s profesorom Balážom. 
Druhý deň nás čakala 
prvá pomoc s profesorkou 
Dziackou, stanovište pri 
p.p. Šulekovej a prekva-

penie v podobe prechádz-
ky po okolí. Uťahaní po 
namáhavej ceste „tvrdým“ 
terénom sme očakávali 
večerný program. Osob-
ne som sa veľmi tešila na 
nočný pochod v lese bez 
bateriek. Nesplnilo sa. Al-
ternatívnym riešením bol 
táborák za pomoci ochot-
ného profesora Baláža. So 
špekáčikmi a klobáskami 
sme do večerných hodín 
sedeli pri ohníku a brn-
kaní na gitare. Niektorí sa 
zapojili aj do spevu. Ráno 
nás unavených prebrala 
len káva z bufetu. Na povel 
profesorov sme odchádza-
li z chaty plní zážitkov a s 
vedomím, že by sme tam 
pokojne ostali ešte dlhšie. 

Petra Mičeková, III. ZL

foto:z archívu III. ZL 

ako som „kožazovala“ 

Prvý októbrový týždeň tohto školského roka  sa 
pre tretiakov niesol v znamení dlho očakávaného  
Kurzu ochrany života a zdravia, ktorý všetci po-
známe aj pod skratkou KOŽAZ. Pre študentov zau-
jímavý hlavne trojdňovým pobytom na chate v Kub-
rici. Profesori v zložení Mgr. Helena Šuleková, Mgr. 
Peter Baláž a Mgr. Juraj Liška sa o laborantov po-
starali v prvej polovici týždňa.  V tej druhej p.p. 
Šulekovú vystriedala Mgr. Moravíková so svojou 
triedou „zamkarov“. Odniesla som si odtiaľ more 
spomienok, nuž tak si ich vychutnajte so mnou.

Dievčatá, vám to ale špor-
tuje! Cez deň strieľate na 
terč, večer naháňate ping-
pongovú loptičku.

vitajte na Botanike

Bez mikroskopu to nejde. Dnes 
opäť študujeme rastlinky.

Niekto sa nám tvári príliš 
nadšene☺ Čo to tam mám vi-
dieť?

Radšej si niekoho privolám 
na pomoc. Možno objavíme ...

Vďaka, konečne môžem za-
čať protokolovať ☺

pripravila: I. FL
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Čakali nás rovno dve. 
Prvá – výstava vysokých 
škôl a tá druhá - Human 
Body. Na tú sme sa všetci 
tešili najviac. Veď jedna z 
najväčších a najdiskutova-
nejších výstav na svete sa 
neobjavuje v našom štáte 
každý deň. A preto hneď, 
ako sa naskytla táto skvelá 
možnosť, nezaváhali sme 
ani minútu.. Výstava pozo-
stávajúca z 200 tiel čínske-
ho pôvodu poistená na de-
siatky miliónov eur obišla 
takmer celú Európu. Teraz 
konečne dorazila aj na Slo-
vensko a my, žiaci SZŠ, sme 
na nej nemohli chýbať. Po 
dvojhodinovej ceste sme sa 
konečne dočkali príchodu 
do hlavného mesta. Nastú-
pení pred bránami Incheby 
sme dostávali posledné 
pokyny o správaní sa v sále 
a potom sme mohli konečne 
zazrieť to, na čo sme sa tak 
dlho čakali. Ohlodané 
kosti, do poslednej kostičky 
rozobratá lebka, vyprepa-
rované ľudské svaly, nervy, 
orgány – či už zdravé alebo 
s patologickými odchýlka-
mi. Ľudské telá naliate v 
silikóne a nastavené tak, 

akoby boli v pohybe. Orgány 
rozrezané na polovice, štvr-
tiny alebo ešte menšie 
vrstvy. Vývoj plodu v život-
ných veľkostiach - to všetko 
z (kedysi) živého materiálu. 
Teda, okrem očí.       Z 
prehliadky sme odchádza-
li ohromení. Neuveriteľne 
dokona le v ykreslené 
orgány, nervy aj svaly, 
presné odliatky ciev... Po 
tomto všetkom ostal v 
každom z nás veľký zážitok, 
o ktorom by sa dalo ešte 
veľa písať.       Cestou 
domov sme samozrejme 
žiadali rozchod. Profesorky 
nám teda umožnili na 
hodinku si prebehnúť 
Aupark. Najedení a s ná-
kupnými taškami sme sa 
stretli a mohli sme vyraziť 
domov. Cesta bola bezprob-
lémová, my unavení, no 
plní nezabudnuteľných zá-
žitkov. Vytúžený odpoči-
nok, ktorý nás čakal doma 
bol ako balzam pre naše 
nohy. Po perfektnom dni 
konečne spánok...

Alžbeta Bednárová, IV. MAS

na akcii sa zúčastnili aj druháci. 
niektorí z nich neváhali a podelili 
sa o svoje pocity:

1. Human body bola super výstava, 
ktorá určite pomôže budúcim lekárom, 
zdravoťákom, ale aj obyčajným ľuďom, 
ktorých zaujíma ľudské telo. Mne sa 
najviac páčilo v oddelení, kde bol človek 
od embrya až po plod.

2. Na Human body sa mi veľmi 
páčilo. Najviac sa mi páčil nervový 
systém, lebo tam boli z celého tela 
vybrané všetky nervy a boli tu, ako pri 
jedinom tele, skutočné oči.

3. Na výstave sme mali vynikajúcu 
sprievodkyňu, ktorá nám vysvetlila 
všetko, a konečne sme videli, ako to v 
našom tele vyzerá a čo sa kde nachá-
dza.

4. Na výstave sa mi najviac páčil 
vývin dieťaťa v maternici matky. Veľa 
som toho videla a naučila sa, a preto 
sa mi bude aj ľahšie učiť.

5. Embryu je počuť tlkot srdca už 
po piatich dňoch od počatia. ☺Výstava 
mi toho dala veľa, pretože sme všetko 
videli na vlastné oči a to sa s knihou, 
umelým preparátom či plagátom nedá 
ani porovnať.      

tHe Human 
Body 

eXHiBition
Na výstave nás sprevádzali medici. Jednou z nich 

bola aj naša bývalá žiačka Nikola Švecová (napravo), 
ktorá je študentkou 2. ročníka Lekárskej fakulty v 
Bratislave.

Štvrtok 11.október 2012. Zahmlené ráno, triedy 
III.FL a IV.MAS doplňujúce spánkový deficit v auto-
buse smerujúcom do hlavného mesta našej republiky. 
Aj takýto pohľad sa mi naskytol na ceste za výsta-
vami. 

foto: Nikola Švecová
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Zmeny, ktoré nastali v tomto školskom roku, sa netýkajú len VŠP (na ne už reagovala 
pani riaditeľka), ale aj školskej jedálne. Zdá sa, že s internátom sme sa už nadobro roz-
lúčili, no, bohužiaľ, podobný osud postihol aj našu školskú jedáleň. Preto sme zašli za ve-
dúcou technicko – ekonomických činností Ľubicou Horňáčkovou a spýtali sa jej (na našu) 
školskú jedáleň

Žiaci našej školy majú 
zabezpečené stravovanie 
v školskej jedálni Gym-
názia Ľ. Štúra v Trenčí-
ne. Spôsob stravovania 
– dovoz stravy z jedálne 
gymnázia, ktorý bol na 
našej škole realizovaný 
od 1. 3. 2012 do 30. 6. 
2012, nebol pre nášho 
zriaďovateľa, Trenčian-
sky samosprávny kraj, 
finančne výnosný, na-
koľko prevádzku stra-
vovacích zariadení – v 
rámci originálnych kom-
petencií, hradí zo svo-
jich podielových daní. 
Na základe tejto skutoč-
nosti bol poslancom TSK 
predložený a následne 
schválený návrh na zru-
šenie Výdajnej školskej 
jedálne pri Gymnáziu Ľ. 
Štúra v Trenčíne s mies-
tom prevádzkovania SZŠ 
Trenčín k 31. 8. 2012. 
Stravovanie mimo budo-
vy školy nie je pre žiakov 
najvhodnejšie, pretože 
z dôvodu dochádzky na 
obedy dochádza k časo-
vým stratám, prichádza-
jú neskoro na vyučovacie 
hodiny. Prístupová cesta 
tiež nie je najvhodnejšia 
(hlavne v čase dažďa ale-
bo snehu), ale momen-
tálne je to najprijateľ-
nejší spôsob. Možno sa 
časom nájde aj iné rieše-
nie, veď nie nadarmo sa 
hovorí, že nádej zostáva 
posledná. 

(jm)

Jedáleň Gymnázia Ľ. Štúra sa síce nachádza v na-
šom susedstve, ale stravovanie v nej narúša vyučo-
vací proces.

Jedáleň, v ktorej sa kedysi vydávali raňajky, obed a ve-
čera, teraz zíva prázdnotou. „Útočisko“ v nej nájdu žiaci, 
ktorí majú počas vyučovania „okno“. Učitelia tu majú pe-
dagogické porady.

minulosť

súčasnosť
foto: archív školy



zO ŽivOta šKOly
Spýtali sme sa aj spolužiakov, ako vnímajú zmenu stravovacích priestorov, kvôli 

ktorej sa dennodenne „presúvajú“ do neďalekej budovy Gymnázia Ľudovíta Štúra. 

Filip martin sajmonterka

Chutí ti strava? Varia lepšie, ako keď bola jedá-
leň u nás ? 
terka (ii.za): Určite sú tam skúsené kuchárky, kto-

ré vedia, ako jedlo pripraviť. Táto zmena je pozitívna, 
ale mohlo by sa jedlo opäť dovážať k nám. 
janka (iv.Fl): Je lepšia, lepšia ako u nás.
sajmon (ii.za): Samozrejme, že varia lepšie ako„Ji-

lemák“. 
marek (ii.zl): Strava mi chutí rovnako ako kedysi 

tu u nás.
martin (i.mas): Áno, varia veľmi dobre. Či varia lep-

šie, posúdiť neviem, lebo nemám skúsenosti so škol-
skou jedálňou na zdravotke.

text a foto:  Katarína Kunová, II.ZA

Ako ti vyhovuje zmena škol-
skej jedálne? Neobmedzuje 
ťa, žesa musíš presúvať z 
budovy do budovy?
janka (iv.Fl): Je to dosť 

otravné, prestávky a čas na 
obed sú krátke a nie vždy nám 
tolerujú meškanie.
marek (ii.zl): Obťažuje ma 

to. Je to podľa mňa zbytočné 
a zdĺhavé, keďže priestory je-
dálne máme aj u nás v škole. 
Určite by som bol radšej a bolo 
by i praktickejšie, keby sa zno-
vu otvorila naša jedáleň. 
Filip (i.mas): Áno, lebo meš-

káme na hodinu a potom ne-
máme dobratú látku. 

V jedálni Ľ. Štúra sa stra-
vujete so žiakmi gymnázia. 
Neobmedzuje ťa, že sú tam?
mária( iv.Fl): To nie, len 

nech sa nepredbiehajú. Alebo 
by bolo lepšie zmeniť čas vyu-
čovania a prestávok.
zuzka (ii.za): Nie, len keď 

sa ostatní predbiehajú. 
sajmon (ii.za): Nie, to mi 

nevadí. Stretávame tam veľa 
ľudí, ktorých poznám, takže 
som rada, že ich vidím. 
martin (i.mas): Nie, ne-

obmedzuje ma to a ani mi to 
nevadí

Čo vravíš na čipové karty? 
Je to lepší nápad ako lístky 
na obed? 

marek (ii.zl): Je to určite 
lepšie, praktickejšie a pohodl-
nejšie.

terka (ii.za): Myslím si, 
že je to pozitívna zmena, lebo 
keď boli lístky stávalo sa, že 
som si pomýlila dátum a vrá-
tili ma späť pre správny a na-
sledovalo opäť dlhé čakanie v 
rade.

sajmon (ii.za): Určite je 
to lepšie než papierové lístky, 
ktoré sa dosť často sami strá-
cali ☺

Si spokojný/á s 
výberom jedálneho 
lístka? 
šimon ( ii.Fl): Ako 

kedy. Keď je mäso, 
tak hej ☺ Ale aj vše-
obecne áno. 
terka (ii.za): 

Áno, veľmi mi chutí, 
uprednostnila by som 
duplu :D 
mária (iv.Fl): Áno, 

občas by som však 
volila dve jedlá, aby 
som mala na výber. 
Filip (i.mas): Áno, 

vždy sa tam dá najesť.
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tá Naša stuŽKOvá

Naša stužková sa začala už 
dávno predtým, ako sa usku-
točnila. Predchádzali jej dlhé 
debaty o menu, zákuskoch, ka-
meramanovi a iných dôležitých 
veciach. Záležať sme si dali aj 
na výzdobe, ktorá mala pod-
čiarknuť tú skvelú atmosféru. 
Všetko začalo netradičným pe-
čatením v škole, v laboratóriu 

chémie, kde sme „pripravovali“ 
neznámu látku. Bolo to veľmi 
veselé, všetci sme sa nasmia-
li a milo nás prekvapilo, ako 
sa naša triedna ochotne za-
pojila do našej hry. Stužková 
sa uskutočnila v Kultúrnom 
dome v Hornom Sŕní. Všetci 
boli nadšení zo slávnostnej at-
mosféry a sviežej výzdoby. Do 

programu sme zapojili celú 
triedu, čo ocenili všetci profe-
sori a hlavne naši rodičia. Veľ-
ký úspech zožali naši chlapci. 
Labutie jazero v ich podaní sa 
stalo unikátnym číslom a zoža-
lo veľký potlesk. Zážitky sú to 
nezabudnuteľné, takže už te-
raz vieme, že aj po rokoch...

kolektív IV. ZL

budeme mať na čo spomínať...

9. november 2012

Labutie jazero zožalo obrovský úspech.
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tá Naša stuŽKOvá
nezabudnuteľný večer

9. november 2012, kultúrny dom trenčianske stankovce 
a kolektív iv. za

Pred začatím toho nezabud-
nuteľného večera sme mali 
všetci veľké obavy. Kládli sme 
si otázku: „Ako to všetko asi 
dopadne?“ Dievčatá sa  obá-
vali, či na tých opätkoch ne-
zakopnú a nespadnú. Ale 
všetko to tak rýchlo prešlo! 
Pri príhovoroch sme si popla-
kali a zaspomínali. Nikdy by 
som nepovedala, že to bude 

také emotívne... Ani sme si 
neuvedomili a už sme progra-
mom bavili prítomných. Ten 
síce nedopadol podľa našich 
predstáv, ale rodičia sa bavili. 
A keď začala zábava, čas letel 
rýchlo. Ani sme sa nenazdali 
a bolo ráno. Nikdy na ten ve-
čer nezabudnem.Predchádzalo 
tomu síce veľa príprav, hlavne 
kopec hádok, ale napokon sa 

to zmenilo na niečo nezabud-
nuteľne krásne. Keď si na to 
spomeniem, je mi smutno, 
pretože viem, že sa to celé one-
dlho skončí. Každý zo IV. ZA sa 
vyberie svojím smerom a aj tie 
najlepšie priateľstvá sa možno 
diaľkou rozdelia.

Nikola Hrbáčiková, IV. ZA

V programe dominovala zdravotnícka tematika.



tá Naša stuŽKOvá

Jede, jede, IV. MAS ... Jede, jede, k maturite, 
že ju tam pustíte ☺

Jeden piatok, jedna trieda, 
mnoho očakávaní. Píše sa 
7.december 2012. Všetci to 
majú namierené do Nemšovej. 
Všetci, čo majú niečo spoloč-
né zo IV. MAS. Idú oslavovať 
mladosť. A tak oslavujú, us-
mievajú sa, zabávajú, nikde 
sa neponáhľajú, od začiatku 
do konca improvizujú. Hlavní 
aktéri prijímajú novú výzvu v 

podobe zelenej stužky a uve-
domujú si, že maturita sa blí-
ži. A tiež to, že po maturite sa 
skončí ich každodenný spo-
ločný boj a už sa nebudú spo-
liehať na Erika, ktorý sa vždy 
postará o desiatu (jeho rož-
ky chutia výborne☺). Budú 
sa musieť spoliehať sami na 
seba, a preto sa snažia užiť si 
spoločné chvíle... Práve o tom 

je ich stužková. Tu sa nepla-
če, tu sa smeje, baví a je ne-
uveriteľne skvele. A program? 
Aj oni ho vidia prvýkrát.☺ Ani 
menšie prestoje, pár nedo-
myslených vecí či nižšia teplo-
ta v sále zábavu nepokazia, a 
tak ‚„čurbez‘‘ pokračuje až do 
skorého rána.

Alžbeta Bednárová, IV. MAS

improvizovaná, ale skvelá
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Poďme spolu lietať. Pozri, ja už letím...



tá Naša stuŽKOvá

Asi všetci si zapamätáme dá-
tum 23.11.2012. Deň, na ktorý 
sme sa dlhé týždne pripravo-
vali a tešili. Nácvik programu, 
výber a skúška šiat a oblekov, 
kúpa topánok či príprava slad-
kých koláčikov. To všetko sme 
museli stihnúť do tohto termí-
nu. A zrazu je všetko preč a my 
si v kútiku duše prajeme, aby 
sme mohli vrátiť čas a zažiť to 
znova. Pri stužkovej asi dvoj-
násobne platí, že čas neletí, ale 

priam cvála. Všetko sme stihli 
k našej spokojnosti, a hoci sa 
veľa tried zvykne pred stuž-
kovou rozhádať, náš kolektív, 
naopak, táto udalosť ešte viac 
spojila. Vedeli sme, že len naša 
zomknutosť dokáže vyčariť ne-
opakovateľnú atmosféru tohto 
slávnostného večera. Aj vďaka 
našej jednote  bol tento večer 
plný úžasnej atmosféry, noble-
sy a zábavy, čo nám potvrdili 
všetci, ktorí sa na našej stuž-

kovej zúčastnili. Premiéru sme 
nemali len my študenti, ale aj 
naša triedna RNDr. Ivana Miší-
ková a krstná mama Mgr. Do-
minika Kolembusová, ktoré sa 
svojich úloh zhostili ukážkovo. 
Teraz nám na hrudiach zosta-
li len zelené stužky, v rukách 
DVD a v pamäti nezmazateľné 
spomienky.

Petronela Mikušová, IV.FL 
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v hlavnej úlohe iv. Fl

náš „baleťák FIŠER“

Veronika a jej Diridonda 

„Maturita, my ju dáme!“
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študENtsKá mOzaiKa

Stojíme pred veľkým cirkuso-
vým stanom, na ktorom bliká 
nápis ŽIVOT. Na krku kľúč od 
dvier dospelosti a v hlave obrov-
ský zmätok. V očiach strach, 
ale aj nádej, že keď vstúpi-
me, bude nás čakať šťastie a 
úspech. Máme osemnásť. Sme 
dospelí?
Patrím k tým, ktorým sa ho-

vorí mladá generácia. Ničím sa 
nelíšim od ostatných a skvelo 
zapadám do šedého priemeru. 
Mám obyčajné problémy, oby-
čajné zážitky, ale neobyčajné 
túžby. Nechcem od života veľa, 
ja chcem všetko. Všetko, čo je 
pre mňa podstatné, všetko, čo 
pokladám za dôležité.      
Je veľa, ak žiadam priateľ-

stvo? Nie, nechcem niekoho, s 

kým môžem prehodiť pár bez-
významných slov, bezduchých, 
otrepaných fráz typu: Ako sa 
máš? Chcem priateľa, na kto-
rého sa môžem spoľahnúť, nie-
koho, kto mi bude rozumieť aj 
bez slov, s kým sa dá rozprávať 
aj mlčať. Mlčať bez toho, aby 
vôkol ležalo ťaživé, stiesňujúce 
ticho.
Žiadam lásku. Cit, ktorý dá 

môjmu životu zmysel. Vyplní 
prázdnotu, umožní vnímať svet 
očami toho druhého a uvidieť 
krásu.
Láka ma dobrodružstvo. kaž-

dú chvíľu chcem prežiť napl-
no tak, ako by mala byť moja 
posledná. desí ma obrov-
ské prázdno, ktoré obklopilo 
niektorých mojich kamarátov a 

odkrajuje si čas z ich mladosti. 
Nie, to sa nesmie stať...
Mladosť. Devíza, ktorú máme 

a ktorú nám závidia. Veríme, 
že bude trvať večne. To predsa 
nie je možné, aby aj moju tvár 
zbrázdili vrásky, moje telo sa 
zmenilo na nepoznanie, zrak 
zoslabol... Aj mne občas na-
padne myšlienka: „Čo ak i ja 
raz...?“ Ale tento hlas hneď za-
ženie do úzadia niečo iné. „Te-
raz si tu, užívaj si bezstarostné 
dni, máš celý život pred sebou, 
len na tebe záleží, akú cestu si 
vyberieš...“
Cesta. Chcem ísť svojou vlast-

nou cestou. Nelákajú ma vy-
šliapané chodníčky a bezpečne 
označené trasy. Prečo sa riadiť 
tým, čo vravia „múdrejší“? Ne-

dospelosŤ
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študENtsKá mOzaiKa
verím, že oheň páli, kým sa sama 
nepopálim. Žiadne osvedčené 
rady, musím si všetko vyskúšať na 
vlastnej koži.
Možno náš život plný zábavy, 

hlasnej hudby, internetu, počíta-
čov a rýchlych áut nezodpovedá 
vašim predstavám, ale každá ge-
nerácia dáva  svoje pocity najavo 
iným spôsobom. Nemáme v sebe 
o nič menej citu, lásky, zmyslu 
pre povinnosť, ako ste mali vy. 
Kto otvorí oči a bude sa snažiť po-
rozumieť tomu, čo vám hovoríme, 
pochopí, že nie sme zlí. Sme len 
iní ako vy. Možno nedokážete po-
chopiť, že veci, ktoré nás lákajú a 
priťahujú, vyvolávajú vo vás husiu 
kožu. Robíme len to, čo považu-
jeme za potrebné urobiť. A aj keď 
naše konanie niekedy nechápete, 
pre nás má zmysel a logiku. Dovoľ-
te nám učiť sa na vlastných chy-
bách a omyloch. Dajte nám šancu 
a my dokážeme, že si vašu dôve-
ru zaslúžime. Dajte nám priestor, 
aby sme mohli voľne dýchať a my 
vás nesklameme.
„Je nešťastným osudom väčšiny 

ľudí, že im je súdené pridlho hľa-
dať svetlo.“
Tak konečne som na to prišla, veď 

my hľadáme svetlo. Svetlo, ktoré 
bude určovať smer nášho ďalšie-
ho života. Vykročme teda každý za 
svojim svetlom do veľkého cirku-
sového stanu. Vtiahne nás kolotoč 
života a už nás nepustí. Snáď to 
bude stáť za to... Čo myslíte?                                                                                                      
             (z archívu slovenčinárov)

Z 250g lásky a 450 
g šťastia vytvarujeme 
tuhú hmotu, ktorú pri-
dáme do rozmiešanej 
vianočnej pohody, do 
ktorej sme pridali vôňu 
čerstvých medovníčkov, 
vanilky a škorice. Pri-
miešame štipku vianoč-
nej nálady. Vložíme do 
formy v tvare domu a 
obložíme veľkým bliko-
tajúcim sa stromčekom 
plným ozdôb s hviezdou 
na vrchu. Necháme v tep-
le odstáť.
Zatiaľ si pripravíme 

veľké, krásne zabalené  
darčeky plné čarovných 
prekvapení a uložíme 
ich pod jedličku. Pomo-
cou pohľadníc s krás-
nymi blahoželaniami 
prinesieme aj rodinám, 
ktoré bývajú ďaleko 
od nás pokoj na duši a 
úsmev na perách. Krás-
ne rozkvitnutá vianočná 
ruža poteší nejednu nám 
blízku osobu. Všetky 
spomínané ingrediencie 
zmiešame a vytvarované 
dozdobíme štyrmi roz-

svietenými sviecami.
Stôl omotaný farebnou 

reťazou nás udrží vždy 
v súdržnosti. Vďaka via-
nočným oplátkam s me-
dom, cesnakom a šípkou 
budeme zdraví a imún-
nejší. Všetko sa môže po-
dávať aj s vysmaženým 
kaprom a voňajúcou ka-
pustnicou či šošovicou. 
Dúšok punču alebo vare-
ného vínka posilní kaž-
dého.
Deťom sa rozžiaria očká 

pri pohľade na stromček 
plný darčekov, ktoré si 
priali v liste pre Ježiška.
Koledníci zvestujú Dob-

rú novinu, a od dverí k 
dverám prenesú vždy 
časť vianočného kúzla.  
Finálne zdobenie však 

nechávame na vás, 
pretože každý si svoje 
šťastie počas vianočné-
ho obdobia nájde sám a 
v niečom inom.

 Petra Mičeková, III.ZL

Recept 

na šŤastné vianoce

Tento malý vianočný 
škriatok v rodine prof. Má-
rie Helíkovej vyvolá via-
nočnú pohodu nielen na 
Vianoce, ale aj po celý rok. 
Ona už našla svoj recept 
na šťastné Vianoce. A čo 
vy?

Na krku kľúč od dvier do-
spelosti a v hlave obrovský 
zmätok. foto: Mária Helíková
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Filmotéka
Hotel transylvánia 
(2012)

USA, 91 min., animovaný

Vitajte v hoteli Transylvánia! 
V Drakulovom luxusnom päť-
hviezdičkovomhoteli, kde sa 
môžu všetky najznámejšie 
svetové monštrá – Frankenstein 
a jeho Nevesta, Múmia, Vlkodla-

ci, Zombie, Gremlini a ostatní 
– stretnúť a pobudnúť v bezpečí, 
ďaleko od všetkých ľudí. Draku-
lov dôvod, prečo držať obyčaj-
ných smrteľníkov čo najďalej od 
Hotela Transylvánia je skutočne 
opodstatnený: potrebuje ochrá-
niť Mavis, svoju milovanú dcéru, 
ktorá práve oslavuje 118 naro-
deniny...

neskrotná  (2012)
usa, 100 min., rodinný, ani-
movaný 
V dávnych dobách epických prí-
behov a mystických legiend, kde 
sa tradície a zvyky odovzdávali z 
generácie na generáciu, sa zrodil 
nový príbeh. Merida, impulzívna 
dcéra kráľa Fregusa a kráľovnej 
Elinor, sa navzdory starým zvy-
kom rozhodne vydať svojou cestou. 
Nechce byť len poslušnou dcérkou 
svojich kráľovských rodičov. Me-
dzi jej záľuby nepatria vyšívanie a 
čipkovanie, práve naopak, baví ju 

šialená jazda na koni a lukostreľ-
ba. Merida svojou tvrdohlavosťou 
rozpúta v kráľovstve chaos a bes-
nenie zasvätených pánov zeme. V 
snahe napraviť svoju chybu žiada 
o pomoc čarodejnicu, od ktorej 
dostane prekliate prianie. Mladá 
princezná objaví význam skutoč-
nej odvahy – nasleduje nebezpečné 
sily, aby zlomila strašnú kliatbu, 
kým nie je príliš neskoro. Rozpráv-
ka Neskrotná je plná príznačného 
pixarovského humoru, ktorý si vy-
chutná publikum akejkoľvek veko-
vej kategórie.

expendables 2 (2012)
usa, 103 min., akčný, thriller
Stará známa banda „Expendables“ 

sa dá znova dokopy po tom, čo tajný 
agent CIA Church povolá jej členov, 
aby im zadal zdanlivo jednoduchú 
úlohu. K partičke sa pridávajú aj noví 
členovia – Billy the Kid (Liam Hem-
sworth) a Maggie (YuNan), ktorá sa 
stáva prvou ženskou členkou tímu 
„Expendables“.  Hoci úloha vyzerá 
jednoducho, samotná akcia sa príliš 
nevydarí. Jeden člen „Expendables“ 
počas nej dokonca zomrie. Jeho 
parťáci sa ho rozhodnú pomstiť 

priamo na mieste, teda na nepriateľ-
skom území, kde majú iba mizivú 
šancu na úspech. „Expendables“ sa 
podarí rozpútať peklo na zemi, na 
ktorú sa,mimochodom, valí aj päť 
ton čistého plutónia, ktoré by našu 
planétu hravo vychýlilo z osi. Túto 
vý bušnú zmes musia hrdinovia 
zaistiť skôr, než bude neskoro. To je 
ale nič v porovnaní so šťavnatou 
pomstou za priateľovu smrť. A keďže 
na taký akčný ohňostroj by herecké 
hviezdy, ktoré sme videli v prvom 
dieli, nestačili, museli sa zaslúžené-
ho dôchodku vzdať ďalšie legendy – 
Chuck Norris a Jean-Claude Van 
Damme.

pripravila: Slávka Melicheríková , III. FL
foto: www.kultura.pravda.sk

macík  (2012) 
usa, 106 min., komédia
  Chlapec John (Mark Wahlberg) nemá 
priateľov, a tak sa upne na plyšového 
macka – vianočný darček. Raz v noci 
vysloví túžbu, aby bol medvedík sku-
točný. Želanie sa mu splní. John 
konečne dostáva spätnú väzbu a z 
oboch sa stávajú nerozluční priatelia. 
Ted je zároveň svetovou senzáciou. 
Roky však plynú,zo senzácie sa stáva 

všednosť a dospelý John s mackom, 
ako najlepším kamarátom, vzbudzu-
je skôr výsmech. Jeho priateľka Lori 
(MilaKunis) je síce tolerantná, ale aj 
to má svoje hranice. Najmä, keď John 
s Tedom celé dni vysedávajú pred 
televíziou s vodným bongom a ostre-
ľujú sa infantilnými fórikmi. Lori 
partnerovu nezodpovednosť hodnotí 
ako zlý vplyv zo strany Teda a dáva 
Johnovi ultimátum.



 20012  | CELLULA   37

pauza

katie  piper - krásna

Skutočný   príbeh o tom, ako 
sa môže bezstarostný život zmeniť 
na nočnú moru. Katie Piper, 
krásna 24-ročná začínajúca 
modelka a moderátorka sa 
prostredníctvom sociálnej siete 
zoznámi s Danielom Lynchom, z 
ktorého  sa však vykľuje chorob-
ne žiarlivý a násilnícky muž.Po 

tom, čo Katie uväzní v hotelovej 
izbe a znásilní, najme si kumpána, 
ktorý jej vyleje do tváre kyselinu.

Táto kniha rozpráva príbeh 
mladej ženy, ktorá sa odhodlala 
bojovať za svoju krásu a ktorá  
prostredníctvom svojej nadácie 
zameranej na pomoc ľuďom s po-
páleninami pomohla už mnohým 
obetiam.

zo sveta kníH
príliš mladí...
na vlastný názor, ktorý by mo-

hol byť hodný toho, aby sa bral 
vážne. Na silné emócie a vzťahy 
trvajúce viac ako mesiac. Na zlo-
žité rozhodnutia. Samozrejme, 
večne s hlavou v oblakoch, nič 
netušiac o realite v „skutočnom 
svete.“  Skrátka všetko, čo sa 
nám podarí, nemôže byť dob-
ré ani správne, lebo na úspech 
sme ešte primladí. Niekedy mám 
pocit, že dospelí zabudli, aké je 
to byť na strednej. Ten pocit voľ-

nosti, keď cítite, že všetko sa dá 
a dnes je ten deň, kedy to bude 
stáť za to. Energia, ktorú  v sebe 
máme je úžasná a myslím, že by 
bola škoda ju nevyužiť. „Príliš 
mladí“ by mala byť pre nás vý-
zva, veď všetci si prešli tým obdo-
bím. A zatiaľ čo jedni si cieľave-
dome budovali svoju budúcnosť, 
tí druhí možno bojovali s nedô-
verou a strachom z odmietnutia 
okolím. Dúfam, že náš prípad 
to nebude a pre inšpiráciu, táto 
kniha.. 

Slávka Melicheríková, III. FL

matkin a jeHo novinka

alexandra pavelková 
 piesok vo vetre

A teraz tu máme niečo pre mi-
lovníkov fantasy. Prvý sloven-
ský fantasy román. Legendu o 
boji právoplatného následníka 

kráľa o svoj trón a o jeho láske 
ku krásnej liečiteľke, disponu-
júcej magickými schopnosťa-
mi. Nechajte sa teda vtiahnuť 
do sveta mágie a prežívajte 
napísanvý príbeh s hrdinami 
tohto románu.

Sú muži, čo zachraňujú 
ľudí. Majú to v popise práce. 
Ale niekedy aj oni potrebujú 
zachrániť, hoci to už v popi-
se práce nikto nemá. Dobré 
svaly a schopnosť pohotovej 
reakcie nie sú niekedy na 
prežitie dostačujúce. Je po-
trebné nájsť náruč, do ktorej 
je možné sa ukryť. Pomaly. 
Opatrne. Potichu. Pozor na 

vnútorné zranenia. Kniha 
hovorí o hasičoch, lekároch 
a železničných modelároch. 
Okrem toho aj o láske a o 
túžbe, o nakupovaní bielej 
techniky, o mačke s podiv-
ným osudom, o cestách preč 
aj návratoch domov a o všet-
kom, čo ste chceli vedieť o 
sexe, ale nemal vám to kto 
povedať.

foto: www.martinus.sk

pripravili: Slávka Melicheríková , III. FL
Katarína Kunová, II. ZA
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KríŽOvKujEmE

Čo Hodila dala

zdroj: http://uloz.to/xswS1hW/malovane-krizovky-xls

Žiak: „Môžem ísť na WC?
Profesor: „Vy tu chodíte do tejto triedy celý 

rok? Síce neviem, kto ste, ale môžete.“ 
                   ...
p.prof. Gallová: „Keď vidím kulturistu, 

mám chuť ho pitvať. Také má pekné svaly.“
                  ...
Žiaci: „Napíšeme vám to anonymne.
Profesorka: „ Dobre, ale hlavne sa podpíš-

te.“
             

sestrička Auxília: „Viem, že kadidlo nie je 
žiadny Hugo Boss.“
                      ...
Slovenčinárka: „Kňazi a katechéti písali 

básne o láske.“ Zo zadnej lavice potichu: 
„Kňazi? A písali o láske?“ P. prof. presved-
čivo: „No a čo, veď písať mohli.“
                      ...
Profesor fyziky: „Opatrne s tými závažia-

mi, nech vám nespadnú!“ O chvíľu ich nesie 
on a bác na zem: „Toto sa nemalo stať, ne-
malo stať!“

kolektív IV. FL



zasmEjmE sa              sudOKu

Snehurka – zmrazená jaternica
vendety – výkrik záhoráckej mamy vy-
háňajúcej deti na dvor
ventilačný – vyhnanie hladného z je-
dálne
defilé – otázka Záhoráka na zmiznuté 
filé
kongeniálny  - úžasne nadaný kôň
dogmatik – pes vycvičený na matema-
tické úlohy

z RÔznycH uHlov poHľadu...  

slovník cudzích slov

zdroj: www. facebook.com

zdroj: www. facebook.com
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http://downloads.zoznam.sk/program/sudoku-45



kupÓn

meno:....................................
trieda:...................................
dátum:..................................

podpis triedneho učiteľa:.................
Pozor! Tento kupón sa nevzťahuje na vopred 

ohlásené písomky, testy, skúšanie!


